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"Gürz-36" operasyonlarında 
65 terör şüphelisi yakalandı

İÇİŞLERİ Bakanı Ali Yerlikaya, 17 ilde, terör örgütü PKK/
KCK'ya yönelik 1 haftadan bu yana devam eden "Gürz-36" 
operasyonlarında 65 terör şüphelisinin yakalandığını bildirdi.

YERLİKAYA, operasyonlarda çok sayıda ruhsatsız tabanca ve 
av tüfeği ile dijital materyalin ele geçirildiğini kaydetti. S.5’te

“Türkiye ile olası bir çatışmaya 
hazırlıklı olmalıyız”

İSRAİL HÜKÜMET KOMİTESİ NAGEL:

CHP LİDERİ ÖZEL, PARTİSİNİN GRUP TOPLANTISINDA EN DÜŞÜK 
EMEKLİ MAAŞINA YAPILAN ZAMMA TEPKİ GÖSTERDİ

“İktidarın alnına artık 
kırmızı kartı çakacağız”

CHP Genel Başkanı Özgür Özel, 
partisinin grup toplantısında 
konuştu. 

ÇALIŞMA ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan, CHP 
toplantısından hemen önce en 
düşük emekli maaşının 14 bin 
469 lira olduğunu duyurmuştu.

BAKAN Işıkhan'a tepki 
gösteren CHP lideri Özel, 
“Bakan Işıkhan, en düşük 
emekli aylığının 14 bin 469 
TL olduğunu açıklamış ama 
bu cehalettir. Meclis'e göre 
hadsizliktir. Bunu Meclis'te 
olacak. Biz 22 bin TL'nin altında 

bir emekli maaşı olmasın 
demiştik. Yüzde 60 enflasyon 
varken 10 bin TL'lik maaşı 
12 bin 500 TL yapmışlardı. 
Buradan tüm emeklilere 
sesleniyorum. Bu iktidara 
31 Mart'ta sarı kart gösteren 
emekliler bu iktidarın alnına 
artık kırmızı kartı çakacağız.

ASGARİ ücret baremimiz 30, 
bunun altında yokuz demiştik. 
Diyoruz ki mücadeleye varız. 
Geçen yıl 7 çeyrek altın olan 
asgari ücret, 4.5 çeyrek altına 
düşmüş durumda.” diye 
konuştu. S.3’te

Bankalar arası 
EFT ücretine zam

BANKALAR arası para gönderme hizmeti 
Elektronik Fon Transferi (EFT) ücretlerinde 
2025 tarifesi belli oldu. Yeni düzenlemeye 
göre, 6 bin 300 TL'ye kadar yapılacak para 
transferlerinde 4,43 TL olan EFT ücreti 6,39 
TL; 6 bin 300 lira ile 304 bin 800 lira arası 
işlemlerde ise 8,86 TL'den 12,79 TL'ye 
çıkarıldı. 304 bin 800 liranın üzerinde yapı-
lacak para transferlerinde bankalar 159,97 
lira komisyon alacak. S.6’da

DEM Parti heyetinden CHP’ye ziyaret
ANKARA (ANKA)- 

İmralı'da terör örgütü 
PKK lideri Abdullah 
Öcalan'ı ziyaret eden 
DEM Partili Sırrı Süreyya 
Önder ve Pervin Buldan 
ile eski Mardin Büyükşe-
hir Belediye Başkanı Ah-
met Türk'ten oluşan he-
yet, siyasi parti ziyaretleri 
kapsamında CHP Genel 
Başkanı Özgür Özel'i 
TBMM'deki makamında 

ziyaret etti. Görüşme 1 
saat 35 dakika sürdü.

HEYETİ makam odasının 
kapısında CHP Genel 
Başkanı Özgür Özel 
karşıladı. Karşılamada 
CHP Grup Başkanvekili 
Gökhan Günaydın, CHP 
Genel Sekreteri Selin 
Sayek Böke ve CHP 
Genel Başkan Yardım-
cısı Gökçe Gökçen de 
bulundu. S.3’te

Yükselen maliyetler, Başkent’teki özel halk 
otobüsleri ve minibüs esnafını zorluyor

ASGARİ ücret zammının ardından yükselen 
maliyetler, özel halk otobüsleri ve minibüs 
esnafını zorluyor. TÖHOB Başkanı Ercan 
Soydaş, Ankara’daki otobüs ücretlerine 

yüzde 30 zam talep ettiklerini açıklarken, 
Minibüsçüler Odası Başkanı Murat Yılma-
zer zam taleplerini önümüzdeki günlerde 
belediyeye ileteceklerini söyledi. S.2’de

Aile Yılı'na 
özel logo 

tasarlandı
CUMHURBAŞKANI Recep 

Tayyip Erdoğan'ın "Aile Yılı" 
ilanının ardından Aile ve 
Sosyal Hizmetler Bakanlığı 
tarafından aile kurmanın 
önemine dikkati çekmek 
amacıyla anne, baba ve üç 
çocuktan oluşan "aile" logo-
su tasarlandı.

LOGO, ailenin devletin hima-
yesinde ve ay yıldızın göl-
gesinde, güvenli, huzurlu 
ve sağlıklı bir yaşam sür-
mesini temsil ediyor. S.7’de

Bahçeli: Başkalarının atına 
binenlerin bize seyislik 
taslaması utanmazlıktır

TERÖR örgütü PKK'nın lideri Abdul-
lah Öcalan'a çağrı yapan ve yeni bir 
süreç başlatan MHP Genel Başkanı 
Devlet Bahçeli, partisinin grup toplan-
tısında kendisini eleştirenlere yanıt 
verdi. Eski MHP'lilere "Kurt kurdu 
tanır ama biz bunları tanımıyoruz" 
diyen Bahçeli, “Başkalarının atına bi-
nenlerin bize seyislik taslaması utan-
mazlıktır” ifadesini kullandı. S.3’te

Murat GÜRGEN 8'de

BAŞKENT ANKARA…

Her hafta bir final

Yavuz Selim DEMİRAĞ 5'te

UFUK ÇİZGİSİ

Genel Af'ın 
yolu açılıyor...

Hakan AKPINAR 4'te

YANSIMALAR

Atatürk'ün 
gönlündeki bayrak 

İSRAİL merkezli Jerusalem 
Post (JP), İsrail hükü-
meti tarafından kurulan 
bir komite olan Nagel 
Komitesi’nin hazırladı-
ğı savunma raporuna 
ilişkin bir haber yayın-
ladı. Habere göre, Nagel 
Komitesi raporunda, 
İsrail’in, Türkiye ile 
doğrudan bir çatışmaya 
hazırlıklı olması gerekti-
ği yazıldı. 

RAPORDA, Suriye’de ik-
tidara gelen grupların 

’’Türkiye ile ittifak kura-
rak İsrail'in güvenliğine 
yönelik yeni ve güçlü bir 
tehdit oluşturma riskine’’ 
dikkat çekilirken İsrail’in, 
’’Türkiye'nin Osmanlı dö-
nemindeki nüfuzunu geri 
kazanma hırsının İsrail 
ile gerilimin artmasına 
ve muhtemelen çatış-
maya dönüşmesine yol 
açabileceğini’’ belirtildi 
ve savunma bütçesinin 
artırılması gibi bazı tav-
siyelerde bulundu. S.5’te

ABD’İN seçilmiş Başkanı Donald 
Trump, Kanada Başbakanı 
Justin Trudeau’nun istifasından 
sonra, “Eğer Kanada, ABD 
ile birleşirse, gümrük vergileri 
kalkar, vergiler ciddi şekilde 
düşer ve Rusya ve Çin'e ait 
sürekli olarak çevrelerini saran 
gemi tehditlerinden tamamen 
güvende olurlar. Birlikte, 
ne harika bir ulus olurduk” 
ifadelerini kullandı. S.5’te

Trump'ın gözü 
Panama Kanalı'ndan 

sonra Kanada'da

Ankara'da 3 tonun üzerinde 
bandrolsüz nargile tütünü ele geçirildi
ANKARA'NIN Sincan ilçesinde düzenlenen kaçakçılık 

operasyonunda 3 ton 620 kilogram bandrolsüz nargile 
tütünü ele geçirildi. Operasyonla 3 milyon 700 bin lira vergi 
kaybının önüne geçildiği bildirildi. S.5’te

En düşük emekli aylığı 
14 bin 469 lira oldu

ÇALIŞMA ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan, en düşük SSK ve Bağ-Kur emekli 
aylıklarına ek zam yapılmayacağını açıkladı.

BAKAN Işıkhan, en düşük SSK ve Bağ-Kur 
emekli aylığını yüzde 15,75 artırarak, 14 bin 
469 liraya yükselttiklerini bildirdi. S.6’da

BAKAN IŞIKHAN AÇIKLADI

NUR YILDIZ

ANKARA İTFAİYESİ 2024 YILINDA 
34 BİN 985 OLAYA MÜDAHALE ETTİ
48 istasyon, 1193 personel 

ve 289 araç ile 7/24 
esasına göre hizmet 
veren Ankara Büyükşehir 
Belediyesi İtfaiye Daire 
Başkanlığı ekipleri, 2024 
yılında toplam 34 bin 
985 olaya müdahale 
etti. Ekipler; 13 bin 676 
yangında, 13 bin 311 
kurtarma olayında, bin 
683 trafik kazasında, 
4 bin 567 sel ve su 
baskınında ve meydana 
gelen bin 748 tehlike arz 
eden, tedbir amacıyla 
gidilen olaylarda 
Başkentlilerin imdadına 
koştu. Yangınlar en çok 
sigara, kibrit ve çakmak 
nedeniyle çıktı. S.4’te
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TARIMIN 
ZORLU YILI:

Asgari ücret zammının ardından yükselen maliyetler, özel halk otobüsleri ve minibüs esnafını zorluyor. TÖHOB Başkanı Ercan Soydaş, Ankara’daki otobüs ücretlerine 
yüzde 30 zam talep ettiklerini açıklarken, Minibüsçüler Odası Başkanı Murat Yılmazer zam taleplerini önümüzdeki günlerde belediyeye ileteceklerini söyledi.

ANKARA’DA ULAŞIM ZAMMI GÜNDEMDE

NUR YILDIZ

Toplu taşıma 
ücretleri 
ne kadar 
olacak?

Yeni yılda maaş zam oranlarının 
açıklanmasıyla birlikte ulaşıma 

gelecek zamlar vatandaşlar arasında 
merak konusu oldu. 
Tüm Özel Halk Otobüsleri Birliği (TÖ-
HOB) Başkanı Ercan Soydaş, artan 
maliyetler nedeniyle Ankara’daki özel 
halk otobüsü ücretlerine yüzde 30 
zam yapılmasının gündemde oldu-
ğunu açıklarken Ankara Minibüsçüler 
Odası Başkanı Murat Yılmazer de 
zam taleplerini belediyeye iletecekle-
rini belirtti.

Ankara Büyükşehir Belediyesi 
(ABB) tarafından verilen abonman ve 
ücretsiz taşıma desteklerinin 31 Aralık 
itibarıyla sonlanmasının ardından 
akaryakıt fiyatları, araç bakım masraf-
ları ve diğer giderlerdeki artışın halk 
otobüsü esnafını ciddi şekilde zorladı-
ğını ifade eden Soydaş, zam talebinin 
kaçınılmaz hale geldiğini vurguladı.

“ÖZEL SEKTÖR OLARAK 
ÜCRETSİZ TAŞIMA YÜKÜNÜ 
TAŞIMAMIZ ÇOK ZOR”
Soydaş yaptığı açıklamada, 

Ankara'da uygulamaya konan abon-
man sisteminin, aktarma ve ücretsiz 

taşıma gelir desteğinin sektöre sağ-
ladığı desteklerin yetersizliğini ifade 
ederek,  “Abonman uygulaması ve 
ücretsiz taşıma gelir desteği 31 Aralık 
tarihine kadar uygulanıyordu. An-
cak, bu desteklerin yetersiz kalması 
durumunda özel sektör olarak bu yükü 
taşımamız çok zor. Ankara Büyükşehir 
Belediye Başkanımız Mansur Yavaş 
ile yaptığımız görüşmelerde, abon-
man uygulaması ile ilgili gelişmeleri 
ele aldık ve sübvanse edilme talebi-
mizi yineledik. Eğer Aile ve Sosyal 
Hizmetler Bakanlığı’nın ödediği bu 
gelir desteği artırılmazsa, sektörün 
ayakta kalması gerçekten çok zor 
olacaktır” dedi.

“SEKTÖR YALNIZCA 
AKARYAKIT ÜZERİNDEN 
DEĞERLENDİRİLMEMELİ”
Soydaş, sektördeki finansal sıkın-

tıların giderilmesi için zam talebinde 
bulunduklarını açıklayarak, “Sektör 
yalnızca akaryakıt üzerinden değer-
lendiriliyor ancak diğer bütün kalem-
lere yılbaşından sonra ciddi derecede 
zam geliyor. Son dönemde, asgari 
ücrete yapılan zamlar ve diğer mali 
yüklerin artışı, bizi de doğrudan etkile-
di. Dolayısıyla sektörü ayakta tutma-
mız gerekiyor. Yüzde 30 civarında 
bir zam talebinde bulunduk. Bu oran, 
asgari ücret artışı ile paralel olacak 
şekilde hesaplandı” dedi.

“ÜCRETSİZ ULAŞIM KARTLA-
RININ GELİR DÜZEYİNE GÖRE 
VERİLMESİ TALEBİNDEYİZ”
Ücretsiz taşıma hususunda Aile ve 

Sosyal Hizmetler Bakanlığı ile görü-
şerek düzenleme talebinde bulunduk-
larını ileten Soydaş, “Ücretsiz ulaşım 
kartları suistimal edildiğinden gelir 
düzeyine göre verilmesi talebindeyiz. 
65 yaş ve engelli kartlarının ihtiyaç 
durumuna göre verilmesini istiyoruz. 
Küçük şehirlerde herkes birbirini iyi 
tanıyor, arkadaşlarımız ihtiyacı olma-
dığı halde bu kartlarla seyahat eden 
pek çok kişiyle karşılaşıyor” ifadelerini 
kullandı.

“BELEDİYE GELİRLERİNDEKİ 
KESİNTİYLE BİRLİKTE 
DESTEKLER ZORA GİRDİ”
Soydaş, ABB Başkanı Mansur 

Yavaş ile bu konuda görüştüklerini 
ve taleplerini ilettiklerini ifade ederek 
“İşin belediye boyutunda bir abon-
man desteği alıyoruz, aylara göre 
4-5 TL arası esnaflarımıza ödeniyor. 
Güncel durumda bu rakamla bu işin 
çevrilebilmesi olanaksız hale geldi. 
Başkan Yavaş yıllardır abonman ve 
ücretsiz binişlere destek veriyordu 
ancak belediye gelirlerindeki kesin-
tiyle birlikte zora girdi. Maliyetli bir 
sektör, artık belediyeler dahi karşıla-
makta zorlanarak özelleştirme yoluna 
gidiyor. Başkan Yavaş, zam talebimizi 

değerlendireceklerini söyledi. Biz de 
özel halk otobüsleri olarak, sektörün 
ayakta kalabilmesi için gerekli desteği 
bekliyoruz. Özellikle son dönemde 
artan maliyetler karşısında bu zam 
talebi, ulaşım sektörü için hayati bir 
adım olacak. Ancak, sürecin nasıl 
ilerleyeceğini zaman içinde göreceğiz. 
Şu an için umutluyuz” dedi.

USULSÜZ KART KULLANIMI 
YAYGINLAŞTI
Soydaş, usulsüz kart kullanımının 

yaygınlaştığını da belirterek, şunları 
kaydetti;

“Dört grup istisna diyoruz, şehit 
ve gazi ailelerimizi her şeyin dışında 
tutuyor, basın mensubu ve emniyet 
görevlisi arkadaşlarımızın da sürekli 
sahada olduklarını biliyoruz. Ancak 
özellikle kullanımda oldukça suisti-
mal ve yine sahte kart kullanımı da 
oldukça arttı. Bununla alakalı olarak 
EGO Genel Müdürlüğü yetkilileriyle de 
konuştuk. Usulsüz kart kullanımının 
önüne geçebilmek adına cihazlara 
kamera sistemleri entegre etmek 
istiyoruz.”

“HÜKÜMETTEN AKARYAKITTA 
VERGİ AVANTAJI TALEP 
ETTİK”
Sadece yolcu geliriyle sektörün 

yürümesinin olanaksız hale geldiğini 
ifade eden Soydaş, “Hükumet ka-
nadından toplu taşımada kullanılan 

akaryakıtta vergi avantajı sunulmasını 
talep ettik. Toplu taşıma vatandaşın 
zorunlu kullandığı bir alan, dolayısıyla 
böyle bir hizmetin sunulmasını zaruri 
buluyoruz. Sektöre böyle bir sübvan-
se modeli geliştirilmeli, Hazine ve 
Maliye Bakanlığı ile de görüştük” diye 
konuştu. 

“GÜNLÜK TAM ÜCRET 
TARİFESİ UYGULANAN 
YOLCULAR YÜZDE 20 
ORANINI GEÇMİYOR”
Kamuoyunda her yolcu için tam 

bilet ücreti alındığı ile alakalı bir 
yanılgı olduğunu da belirten Soydaş, 
“Aktarmalar, abonmalar ve indirimli 
binişler var. Günlük tam ücret tarifesi 
uygulanan yolcular yüzde 20 oranını 
geçmiyor. Taşınan 900-1000 yolcudan 
400-700 yolcu abonman kullanıyor. 
Araçların giderlerini bu rakamlarla 
karşılaması imkansız” dedi.

MİNİBÜSLER DE ZAM 
TALEPLERİNİ İLETECEK
Yılmazer; kısa mesafe tarifesinin 

25, uzun mesafenin 30, öğrencinin ise 
15 TL olduğuna değinerek, “Artan ma-
liyetlerle alakalı ABB ile görüşeceğiz. 
Zam artık kaçınılmaz hale geldi. Tam 
binişin 37,30 lira, öğrenciler için ise 22 
lira olmasını istiyoruz” dedi.

Yılmazer, bu hafta içinde ABB ile 
görüşerek zam taleplerini ileteceklerini 
bildirdi.

Türkiye’nin tarım sektöründe 
2024 yılı, yüksek maliyet-

ler, düşük ürün fiyatları ve yetersiz 
desteklemeler sonucu üreticiler için 
zorlu bir yıl oldu. Kuraklık ve altya-
pı eksikliklerinin üretim üzerindeki 
etkileri çiftçilerin karşı karşıya kaldığı 
sorunları derinleştirirken, 2025'e dair 
beklentiler umut ile belirsizlik arasında 
şekilleniyor. 

Hilvan Ziraat Odası Başkanı Hik-
met İpar, 2024 yılında çiftçilerin karşı 
karşıya kaldığı zorlukları ve 2025 
yılına ilişkin beklentilerini 24 Saat 
ile paylaştı. Konuşmasında; Hilvan, 
Siverek ve Viranşehir’de toplamda 
5 milyon dekar araziyi sulayacak 
pompaj istasyonu yatırımının bir an 
önce hayata geçirilmesi gerektiğine 
dikkat çeken İpar, "Büyük bir proje 
ancak hayata geçmedi. Proje haya-
ta geçerse, verimde yüzde 50'nin 
üzerinde artış olacak. Burası kurak bir 
bölge. Yanıbaşımızda Fırat Nehri var 
ama tam olarak istifade edemiyoruz. 
2011 yılında hazırlığı tamamlanan bu 
projelerin kesinlikle bitmesi gerekiyor" 
dedi. 

"ÇİFTÇİ ELİNDEKİ ÜRÜNÜ 
PAZARA ULAŞTIRAMADI"
Yükselen girdi maliyetlerinin ürün 

fiyatlarına yansımadığının altını çizen 
İpar, özellikle hububat üreticilerinin 

büyük kayıplar yaşadığını dile 
getirdi. İpar, arpa üreticisi-
nin tamamen zarar ettiği-
ni söyleyerek, sözlerini 
şöyle sürdürdü:

"Buğday üreti-
cisi ise yağışların 
getirdiği verim artışı 
sayesinde zarardan 
nispeten kurtuldu. An-
cak genel olarak arpa, 
mercimek, hububat ve 
sebze üreticileri ciddi 
zarar etti. Sebze üreti-
minde ise isot olarak bilinen 
biberin fiyatı geçen yıla göre yüzde 70 
oranında düştü. Bir önceki yıl kilosu 
25 TL’ye kadar çıkan isot, bu yıl 7 
TL’ye kadar düştü. İşçilik ve nakliye 
maliyetleri nedeniyle biberler tarlada 
kaldı. Tüketiciler yaz boyunca biberi 
20 TL’den aşağı yiyemezken, çiftçi 
elindeki ürünü pazara ulaştıramadı ve 
zarar etti."

İPAR'DAN YEREL 
YÖNETİMLERE ÇAĞRI: 
"İŞ BİRLİĞİNE HAZIRIZ"
Yerel yönetimlerin tarımda pa-

zarlama konusunda kritik bir rol 
oynayabileceğine dikkat çeken İpar, 
bölgede yerel yönetimlerin çiftçilere 
yeterli destek sağlayamadığını belirtti. 
"Batı'daki bazı belediyelerin tohum, 
gübre, fidan desteği gibi destekler 
sağladığını görüyoruz" diyen İpar, şu 
ifadeleri kullandı:

“Önemli olan ürünleri pazara suna-
bilmek. Yerel yönetimlerin pazarlama 

ve lojistik konusunda daha aktif 
rol alması gerekiyor. Binlerce 

ton ürün tarlada kaldı, çiftçi 
zarar etti, tüketici pahalı-
ya ürün almak zorunda 
kaldı. Bu sorunların 
çözümü için iş birliğine 
hazırız. Yerel yönetim-
lerden destek gelmiş 
olsaydı, tarlada bıraktı-

ğımız sebzeler pazarla 
buluşturulabilseydi her şey 

çok daha farklı olabilirdi. 
Bazı belediyeler ufak çaplı 

destek oluyor ama bunlar hem 
yeterli değil, hem de soruna çözüm 
değil."

"ZARAR EDEN ÇİFTÇİ, 
ONURUNU KORUMAK 
İÇİN YİNE EKİYOR"
Öte yandan, 2025 yılı için tasar-

lanan üretim planlamasını da anım-
satan İpar, destekleme modelinin söz 
konusu üretim planlaması üzerinden 
şekillendiğini belirtti. Destekleme poli-
tikalarının çiftçilerin tarımı sürdürmesi 
için yeterli olmadığını ekleyen İpar, 
konuşmasına şöyle devam etti:

“Şu anda rakamlar çok düşük. Çift-
çiyi tarıma dört elle bağlayacak kadar 
iddialı değil. Üreticiler zarar etmesine 
rağmen ekime devam ediyor ama bu 
sürdürülebilir bir durum değil. Des-
teklerin artırılmasını bekliyoruz. Bizim 
bölgemizde tarla ekilmediği zaman 
ayıplanır. Üretici zarar etse bile bir 
şekilde ekim yapmak zorunda hisse-
diyor. Tarlasını ekemeyen bir çiftçinin 

yerine, komşusu ya da köylüsü tarlayı 
sürüp eker ve ürünü teslim eder. Bu, 
hem toplumsal bir dayanışma hem 
de çiftçinin onurunu koruma çabası-
dır. Bu projeler hayata geçerse hem 
kuraklığın etkilerini azaltabiliriz hem 
de verimde yüzde 50’nin üzerinde 
artış sağlayabiliriz. Ancak projeler 
halen tamamlanmadı ve çiftçiler iklim 
koşullarının belirsizliğiyle mücadele 
etmek zorunda kalıyor."

PLANLI ÜRETİM VE HEDEFE 
YÖNELİK DESTEK ŞART 
Son olarak, tarımsal üretimde sür-

dürülebilirliği artırmak için yapılabile-
cekleri aktaran İpar, çiftçinin bir ürünü 
ekmeden önce kaç paraya satacağını 
bilmesi gerektiğini söyledi. "Ne eke-

ceğini belirlediğinde, hangi üründen 
ne kadar kazanç elde edeceğini de 
öngörebilmelidir" diyen İpar, sözlerine 
şöyle son verdi:

"Bu doğrultuda bir planlama yapıl-
ması gerekiyor. Eğer piyasa koşulları, 
çiftçinin zarar etme riskini ortaya 
koyuyorsa, özellikle o ürün devlet ta-
rafından desteklenmeli. Devlet, çiftçiyi 
yönlendirmeli ve zarar etme riskini or-
tadan kaldırmalı. Hangi bölgede hangi 
ürün daha verimli yetişiyorsa, üretici-
nin o ürüne yönlendirilmesi sağlanma-
lı. Örneğin, Hilvan’da buğday verimi 
yüksekse ve daha kaliteli sonuçlar 
elde ediliyorsa, buğday üreticisine 
daha fazla destek verilmeli."

Çiftçiler 2024’te zarar etti, 2025 
için "umut" sulama projelerinde

Türkiye’de tarım sektörü, hem ekonomik zorluklar hem de iklim değişikliğinin etkisiyle zor bir yılı 
geride bıraktı. Artan girdi maliyetleri, düşük ürün fiyatları ve yetersiz destekler çiftçilerin zarar 
etmesine neden olurken kuraklık ve eksik altyapı projeleri de verimliliği olumsuz etkiledi. Hilvan 
Ziraat Odası Başkanı Hikmet İpar, 2024 yılını tarım sektörü açısından 24 Saat'e değerlendirdi.

Esin ÖZDEMİR

Hilvan Ziraat 
Odası Başkanı 

Hikmet İpar 



www.24saatgazetesi.com

38 OCAK 2025 ÇARŞAMBA 24 SAAT / GÜNCEL

Esad rejiminin çöküşü ve Suriye’de 
beliren otorite boşluğu, Türkiye için mülteci 
yükünün artması, yeni göç dalgaları riski ve 
Suriye’nin yeniden imar sürecindeki mali-
yetler gibi devasa zorlukları gündeme getirir-
ken; ABD ile ilişkilerden AB üyelik hedefle-
rine, Kıbrıs’tan Doğu Akdeniz gerilimlerine 
kadar birçok cephede 2024’ün mirası çözüm 
bekleyen sorunlar 2025’e damgasını vuracak.

2024 yılı, Türkiye’nin dış politika günde-
minin yoğun olduğu, fırsatlar ve zorluk-

ların bir arada şekillendiği bir dönem olarak ta-
rihe geçti. ABD ile ilişkilerden Avrupa Birliği 
ile durağanlaşan sürece, Yunanistan’la gerilimi 
düşürme çabalarından Suriye ve Rusya gibi 
kritik aktörlerle ilişkilere kadar birçok alanda 
Türkiye’nin pozisyonu yeniden şekillendi. 
Ancak bu gündem, 2025 için büyük ölçüde 
çözümsüzlüklerin gölgesinde yeni riskler ve 
fırsatlar barındırıyor.

YUNANISTAN ILE ILIŞKILER: “OLUMLU 
GÜNDEM”DEN ÇIKMAZA MI?
Türkiye ve Yunanistan, 2024’te ilişkilerde 

“olumlu gündem” yaklaşımı çerçevesinde 
diyalog sürecini sürdürmeye çalıştı. Ancak bu 
süreç, Ege ve Doğu Akdeniz’deki deniz yetki 
alanları, kıta sahanlığı ve adaların silahlandı-
rılması gibi kronik sorunları çözmekte yetersiz 
kaldı.

2024’TE NELER OLDU?
• Adalar ve Deniz Yetki Alanları: 

Yunanistan’ın deniz yetki alanlarını genişletme 
çabaları, Türkiye’nin tepkisiyle karşılaştı. An-
cak taraflar arasında somut bir uzlaşı sağlana-
madı.

• Uluslararası Adalet Divanı: Ege’deki 
sorunların Uluslararası Adalet Divanı’na taşın-
ması önerisi gündemde yer aldı ancak Türkiye, 
bu adımı atmaktan çekindi.

• Kıbrıs Meselesi: Yunanistan ve Rum 
Yönetimi, Türkiye’nin iki devletli çözüm 
önerisine karşı çıkmaya devam etti. Bu durum, 
Kıbrıs meselesinde çözümsüzlüğün sürmesine 
neden oldu.

2025 BEKLENTILERI
Yunanistan ile ilişkilerde 2025’te şunlar öne 

çıkabilir:
1. Diyalog Süreci: Türkiye ve Yunanistan 

arasındaki görüşmeler devam edebilir, an-
cak somut sonuçlar alınması zor görünüyor. 

Türkiye’nin Ege ve Doğu Akdeniz’deki hakla-
rını koruma kararlılığı, gerilimi düşük seviye-
de tutsa da, karşılıklı güven eksikliği çözümü 
zorlaştıracaktır.

2. Doğu Akdeniz ve Enerji Rekabeti: 
Türkiye, Doğu Akdeniz’deki haklarını koru-
mak için daha proaktif bir politika izleyebilir. 
Ancak bu durum, Yunanistan ve Rum Yöneti-
mi ile AB’yi karşısına alma riskini taşıyor.

3. Savunma ve Askeri Gerilim: 
Yunanistan’ın savunma harcamalarını artırma-
sı ve ABD’den aldığı F-35’lerle askeri kapasi-
tesini yükseltmesi, Türkiye ile deniz ve hava 
sahasında yeni gerginliklere yol açabilir.

KIBRIS: ÇÖZÜMSÜZLÜĞÜN 
GÖLGESINDE YENI DÖNEM
2024 yılında Kıbrıs meselesi, Türk dış 

politikasının kronik bir sorunu olarak gündem-
de kalmaya devam etti. Türkiye, Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti’nin (KKTC) uluslararası 
alanda tanınması ve iki devletli çözüm modeli 
önerisiyle ısrarcı bir tutum sergilerken, Rum 
Yönetimi ve destekçisi Avrupa Birliği (AB) ile 
Birleşmiş Milletler (BM) bu öneriye mesafeli 
durmayı sürdürdü. Bu durum, adada statü-
konun devam etmesine ve görüşmelerin yine 
tıkanmasına neden oldu.

2024’TE NELER OLDU?
1. BM ve AB’nin Federal Çözüm Isra-

rı: BM ve AB, 2017’de Crans Montana’da 
başarısızlıkla sonuçlanan görüşmelerdeki “iki 
bölgeli, iki toplumlu federal çözüm” önerisini 
yeniden gündeme getirdi. Ancak Türkiye ve 
KKTC, Rumların 60 yıldır süregelen müza-
kere sürecinde siyasi eşitliği kabul etmediğini 
ve federal çözümün artık gerçekçi olmadığını 
vurguladı.

2. Türkiye’nin İki Devletli Çözüm Öneri-
si: Türkiye, adada iki tarafın eşit egemenliğini 
temel alan bir çözüm için baskı yapmaya de-
vam etti. Ancak bu öneri, uluslararası arenada 

geniş bir destek bulamadı. BM’nin düzen-
lediği gayri resmi toplantılar ve mart ayında 
Cenevre’de gerçekleştirilmesi öngörülen “çok 
taraflı” görüşmeler de bu çıkmazı aşmakta 
yetersiz kaldı.

3. Doğu Akdeniz’deki Gerilim: Kıbrıs 
meselesi, Doğu Akdeniz’deki deniz yetki alan-
ları ve enerji kaynakları konusunda Türkiye 
ile Yunanistan ve Rum Yönetimi arasında 
süregelen gerilimlerin odağında yer aldı. Rum 
Yönetimi’nin tek taraflı hidrokarbon arama 
faaliyetleri ve Türkiye’nin buna karşılık gelen 
hamleleri, bölgedeki tansiyonu yükseltti.

2025 BEKLENTILERI
Kıbrıs meselesinde 2025 yılında da çö-

zümden ziyade, statükonun devam edeceği bir 
süreç öngörülmektedir. Ancak Türkiye’nin bu 
konuda izleyeceği politika, bölgesel dengeler 
ve küresel güçlerin tutumuyla doğrudan bağ-
lantılı olacaktır.

1. İki Devletli Çözüm Israrı: Türkiye, iki 
devletli çözüm modelini savunmaya devam 
edecektir. Ancak bu modelin uluslararası are-
nada kabul görmesi için Türkiye’nin kapsamlı 
bir diplomatik kampanya yürütmesi gerekecek. 
Özellikle Türk devletleri ve Müslüman ülkeler 
nezdinde KKTC’nin tanınması için daha fazla 
çaba harcanması bekleniyor.

2. Rum Kesimi ve AB ile Gerilim: Rum 
Yönetimi ve AB, Türkiye’nin bu tutumunu 
eleştirmeyi sürdürecektir. Özellikle enerji 
kaynakları ve deniz yetki alanları konusundaki 
anlaşmazlıklar, Kıbrıs meselesini bölgesel bir 
çatışma riskine açık hale getirebilir.

3. Doğu Akdeniz’de Yeni Dengeler: 
Türkiye’nin Doğu Akdeniz’deki haklarını 
koruma konusundaki kararlılığı, hem Kıbrıs 
meselesinde hem de bölgesel enerji politikala-
rında temel bir unsur olacaktır. Türkiye, Rum 
Yönetimi’nin tek taraflı hamlelerine karşı daha 
proaktif bir politika izleyebilir.

KIBRIS’IN TÜRK DIŞ POLITIKASI 
IÇINDEKI YERI
Kıbrıs, Türkiye’nin dış politikasında yalnız-

ca bölgesel bir mesele değil, aynı zamanda 
uluslararası arenada prestij ve stratejik önem 
taşıyan bir konu olmaya devam ediyor. Türki-
ye, Kıbrıs üzerinden Doğu Akdeniz’deki askeri 
ve ekonomik varlığını pekiştirirken, bu mese-
lenin çözümsüzlüğü uluslararası ilişkilerde bir 
yük olarak da görülmeye devam ediyor.

UZUN VADELI RISKLER:
• Türkiye’nin Kıbrıs konusundaki yalnızlaş-

ma riski, Doğu Akdeniz’deki dengeyi Türkiye 
aleyhine değiştirebilir.

• Çözüm üretilmemesi, AB ile ilişkilerin 
daha da gerilmesine neden olabilir.

POTANSIYEL FIRSATLAR:
• KKTC’nin ekonomik kalkınmasına 

yapılacak yatırımlar ve adadaki Türk varlığı-
nın güçlendirilmesi, Türkiye’nin bölgedeki 
nüfuzunu artırabilir.

• Doğu Akdeniz’de Türkiye’nin haklarını 
savunmak için daha kapsamlı bir enerji diplo-
masisi, Kıbrıs’ın stratejik önemini artırabilir.

2025’e girerken Kıbrıs meselesi, Türk 
dış politikasının çözüm bekleyen en zorlayı-
cı unsurlarından biri olarak kalmaya devam 
edecek. Türkiye’nin bu konuda daha yaratıcı 
ve çok yönlü bir diplomasi yürütmesi, çözüm-
süzlüğü avantaja dönüştürme potansiyelini 
artırabilir. Ancak uluslararası destek olmadan, 
Kıbrıs meselesinde ilerleme kaydedilmesi güç 
görünüyor.

BELIRSIZLIKLER VE OLASILIKLAR
2024, Türk dış politikasının sınırlarını ve 

fırsatlarını bir kez daha gösterdi. ABD ile iliş-
kilerdeki yapısal sorunlar, AB ile durağanlık, 
Yunanistan ile çözümsüzlükler ve Suriye’deki 
yeni dinamikler, 2025’in temel gündem mad-
delerini oluşturacak. Türkiye’nin bu alanlarda 
başarı elde etmesi, yalnızca diplomatik ham-
lelerle değil, aynı zamanda iç politikadaki 
istikrar ve ekonomik dayanıklılıkla mümkün 
olacaktır.

2025, Türk dış politikası için bir “denge 
yılı” olmaya aday. Ancak dengeyi korumak 
için daha yaratıcı, çok yönlü ve sonuç odaklı 
bir stratejiye ihtiyaç var. Aksi halde, mevcut 
sorunların daha da derinleşmesi kaçınılmaz 
olacaktır.

2024’ten 2025’e 
Türk Dış Politikası (2)

  AÇI

  Yusuf KANLI                                                        ykanli@hotmail.com

ANKARA (ANKA)- Terör örgütü 
PKK'nın lideri Abdullah Öcalan'a 
çağrı yapan ve yeni bir süreç baş-
latan MHP Genel Başkanı Devlet 
Bahçeli, partisinin grup toplantısında 
kendisini eleştirenlere yanıt verdi. 
Eski MHP'lilere "Kurt kurdu tanır 
ama biz bunları tanımıyoruz" diyen 
Bahçeli yeni sürece ilişkin olarak 
da "Yeni yüzyılın siyasi yol haritası, 
milli ve manevi değerlerle yek vücut 
olmuş, yeni bir siyaset mücadelesiyle 
çizilmelidir” ifadesini kullandı. 

Devlet Bahçeli, partisinin grup 
toplantısında yaptığı konuşmada, 
gündemle ilgili konularda değerlen-
dirmelerde bulundu.  Bahçeli, "Devir 
değişmiş, taşlar yerinden oynamış, 
kilitler açılmış, zincirler kırılmış, nite-
kim Türk milletinin barış, refah, huzur 
ve istikrar döneminin kapıları ardına 
kadar açılmıştır. Hep birlikte Türkiye 
olmaktan, 85 milyon vatandaşımızın 
Türk milletine mensubiyetin onur ve 
gururda buluşmaktan hariç herhangi 
bir tercih ve özlemi kalmamıştır" dedi 
ve İmralı Heyeti'nin temasları sürer-
ken yeni sürece dair mesaj verdi. 

"Yeni yüzyılın siyasi yol haritası, 
milli ve manevi değerlerle yek vücut 
olmuş, yeni bir siyaset mücadele-
siyle çizilmelidir” diyen Bahçeli’nin 
konuşmasından öne çıkan başlıklar 
şu şekilde:

“Siyaset bölen ve parçalayan 
değil, bütünleyen, birleştiren ve 
kaynaştıran bir siyasettir. Bu siyaset 
kutuplaşmayı kışkırtan değil, Kuva-
yi Milliye mirasını kuvvet, kudret 
ve kucaklaşma temelinde yeniden 
inşa eden bir siyasettir. Yeni yüz-
yılda bozgunculuğun esamesi dahi 
okunmayacaktır. Yeni yüzyılda ay-
rışmanın, ayrımcılığın, dağılmanın, 
ufalanmanın, marjinal kategorilere 
ayrılmanın, ilkel mahiyetli etlik ve 
mezhebi bloklaşmanın adından asla 
bahsedilemeyecektir. Eski çamlar 
şimdi bardak olmuştur. Köprülerin 
altından çok sular akmıştır. Devir 
değişmiş, taşlar yerinden oynamış, 
kilitler açılmış, zincirler kırılmış, nite-
kim Türk milletinin barış, refah, huzur 
ve istikrar döneminin kapıları ardına 
kadar açılmıştır. Hep birlikte Türkiye 
olmaktan, 85 milyon vatandaşımızın 
Türk milletine mensubiyetin onur ve 
gururda buluşmaktan hariç herhangi 
bir tercih ve özlemi kalmamıştır.

"YENI YÜZYIL TERÖRSÜZ 
VE ŞIDDETSIZ TÜRKIYE’NIN 
YÜKSELIŞI ILE 
PERÇINLENECEKTIR"
Toplumsal ayrışmanın kalan 

bakiyesi, yönetimde kaynaşma ile 
kesin kez ibra edilecek ve konu 
kapanacaktır. Bildiğiniz gibi yıkmak 
kolay, yapmak zordur. Yeni yüzyıl 
barışın ve huzurun yüzyılı olacaktır. 
Yeni yüzyıl terörsüz ve şiddetsiz 
Türkiye’nin yükselişi ile perçinlene-
cektir. Kronik sorunlar çözülecektir. 
Türk milleti mesut, memnun ve me-
sul hale gelecektir. Bundan anormal 
derecede rahatsız olanları, sinekli ve 
zehirli mevzilerinde kıpır kıpır fitne 
ve fesat tahkimatı yapanları görüyor, 
acınacak hallerini ibretle seyrediyo-
ruz. Bize milliyetçilik dersi vermeye, 
vatan sevgisi dikte etmeye kalkışan 
serseri mankurtlara ve sefalet mar-
kalarına aldırış etmesek bile yine de 
birkaç kelamı onlardan esirgemenin 
haksızlık olacağı kanaatindeyiz.

"BAŞKALARININ ATINA 
BINENLERIN BIZE 
SEYISLIK TASLAMASI 
UTANMAZLIKTIR"
Hasbelkader milliyetçi ülkücü 

harekette yer bulup itibar kazanan, 
makam ve koltuk ikbaliyle çevre 
yapan ve saygı kazanan bir avuç 
kendini bilmez ahmağın sırf çıkarları 
kesildi diye ileri geri konuşmaları 
her şeyden önce edepsiz hezeyan-
dır. CHP’ye yanaşmış ve CHP’ye 
yapışmış bu ilkesizlerin hariçten 
gazel okumaları, boş varilin çıkardığı 
ses kadar kadar anlamlıdır. Esasen 
fazilet ve fikir sahibi olmaksızın 
sığındıkları camiamızda kurnazca 
kendilerini saklayan, köşe bucak 
dedikodu yapan, insicamımızı ve 
irademizi sakatlama çabasında olan 
bu gudubetlerin maskesi düşünce 
aramızdan sıvıştıkları hepinizin bildi-
ği ve yaşadığı bir gerçektir. Başka-
larının atına binenlerin bize seyislik 
taslaması utanmazlıktır. Türk milletini 
meşgul eden, Türk milletini zora so-
kan hiçbir meseleye karşı cevap ve 
köklü çözüm getiremeyenlerin sosyal 
medyada kurdukları küçük partilerde 
sürekli ayağımıza dolanmaları, dava 
bilirkişisi gibi ortalıkta dolaşmaları 
elbette kifayet ve kişilik yetersizliğinin 
ağır bir sancısıdır.

Bahçeli eski MHP'lilere seslendi:

“Kurt kurdu 
tanır ama 
biz bunları 
tanımıyoruz”

CHP Genel Başkanı Özel, DEM Parti heyetiyle görüştü
TBMM (AA) - CHP Genel Başkanı Özgür 

Özel, DEM Parti heyetiyle görüştü.
Özel'in Meclis'teki makamında gerçekle-

şen görüşmeye, DEM Parti Van Milletvekili 
Pervin Buldan ve İstanbul Milletvekili Sırrı 
Süreyya Önder ile DEM Parti'li Ahmet Türk 
katıldı.

Özgür Özel'in yanı sıra CHP Genel 
Sekreteri Selin Sayek Böke, CHP Genel 
Başkan Yardımcısı Gökçe Gökçen ve CHP 
Grup Başkanvekili Gökhan Günaydın'ın da 
yer aldığı basına kapalı görüşme, yaklaşık 1 
saat 35 dakika sürdü.

Görüşmenin ardından gazetecilere 
açıklama yapan CHP Genel Başkanı Özel, 
"Türkiye'nin 50 yıldır süren bir sorununu 
ortadan kaldırmak, annelerin gözünün yaşını 
dindirmek, yeni şehitlerimizle sarsılmamak, 
daha fazla kayıplar vermemek adına atılacak 
her türlü adıma CHP olarak katkı sağlayaca-
ğımızı daha önce ifade etmiştik." dedi.

Sürece ilişkin görüşlerini, DEM Parti he-
yetiyle paylaştıklarını belirten Özel, sözlerini 
şöyle sürdürdü:

"Bugüne kadar ve bundan sonrasıyla 
ilgili beklentilerimizi, endişelerimizi, eleş-
tirilerimizi büyük bir açıklıkla dile getirdik; 
bundan sonrasına yönelik olarak da CHP 
olarak önerilerimizi, tavrımızı ifade ettik. 
Bizim tarihsel tutarlılığımız, böyle bir sürecin 
Meclis odaklı, Meclis'in öncülüğünde, önder-
liğinde ve denetiminde ilerlemesi gerektiğidir. 
Bu konuda herhangi bir şüphemiz, farklı 
düşüncemiz yok. Bundan sonraki süreçte 
atılacak tüm adımlar için Meclis'te tüm siyasi 
partilerin içinde olduğu, güçlü bir komisyon 
çalışmasına ihtiyaç olduğunu açık yüreklilikle 
ifade ettik."

Özel, toplumsal mutabakatın da göz 
ardı edilmemesi gerektiğine dikkati çekerek, 
özellikle şehit aileleri ve gazilerin rencide 
edilmeyeceği, onların da korkularını ve 

endişelerini dile getireceği mekanizmaların 
oluşturulmasına yönelik eleştirileri de aktar-
dıklarını söyledi.

Hiçbir siyasi çıkar, pazarlık, beklenti 
olmaksızın, Türkiye'deki bütün vatandaş-
ların gelecek umutlarını yükseltmek, akan 
gözyaşlarını ve kanı durdurmak noktasında 
ifade edilen iradeyi önemsediklerinin altını 
çizen Özel, "Buradan sonra atılacak tüm 
adımların hem demokratik hem yasal adım-
lar olması ve şeffaf yürütülmesi gerektiğini 
önemsiyoruz. Toplumun da 'Acaba birtakım 
siyasi çıkar ilişkileri mi var, bu iş bir anaya-
sa değişikliğinin ilk adımları mıdır' gibi bu 
ihtimali dışlayan bir sürecin içinde olunması 
gerektiği noktasındaki mutabakatımızı da 
memnuniyetle görmüş noktadayız. Önemli 
olan kanı, gözyaşını ve Türkiye'nin bir bütün 
olarak kaybetmesini engelleyip, hep beraber 
yarınlara umutla bakabilmek. Biz bu umudu 
muhafaza ediyoruz." dedi.

CHP Genel Başkanı Özgür Özel, partisinin grup toplantısında konuştu:

ANKARA (AA)- CHP Genel 
Başkanı Özgür Özel, partisinin 
2025 yılının ilk Meclis'teki grup 
toplantısında gündeme ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu.

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan, CHP top-
lantısından hemen önce en düşük 
emekli maaşının 14 bin 469 lira 
olduğunu duyurmuştu.

Bakan Işıkhan'a tepki gösteren 
CHP lideri Özel, "Bakan Işıkhan, 
en düşük emekli aylığının 14 bin 
469 TL olduğunu açıklamış ama 
bu cehalettir. Meclis'e göre hadsiz-
liktir. Bunu Meclis'te olacak. Biz 
22 bin TL'nin altında bir emekli 
maaşı olmasın demiştik. Yüzde 
60 enflasyon varken 10 bin TL'lik 
maaşı 12 bin 500 TL yapmışlardı. 
Buradan tüm emeklilere sesle-
niyorum. Bu iktidara 31 Mart'ta 
sarı kart gösteren emekliler bu 
iktidarın alnına artık kırmızı kartı 
çakacağız.

Asgari ücret baremimiz 30, 
bunun altında yokuz demiştik. Di-
yoruz ki mücadeleye varız. Geçen 
yıl 7 çeyrek altın olan asgari ücret, 
4.5 çeyrek altına düşmüş durum-
da. Dana kıymada durum daha 
vahim. Geçen yıl, 17 bin TL'lik 
asgari ücret 57 kilo daha kıyma 
alıyordu, şimdi asgari ücret 37 kilo 
dana kıyma alabiliyor. Geçen yıl 
bin 700 simit alınırken şimdi bin 
470 simit alınabiliyor. Bu tabloyu 
unutturursam namussuzum.

Yapmış olduğu emekli 
zammıyla yüzde 15'lik bir artış 
sağlıyor. Artık meydan meydan 

emekliyle dolaşıp bu iktidara bu 
memleketi dar etmenin zamanı 
gelmiştir.

Bugün iktidar ortağı MHP'nin 
çağrısıyla başlayan İmralı ziya-
retiyle ilgili partimizde gerçekleş-
tirilen görüşmeyle ilgili düşünce-
lerimizi de konuşacağız. Kars'ta, 
Erzurum'da, Van'da, Ağrı'da 
vatandaşlarımızla bir araya geldik. 
Bu illerimizde eksi 20 derecede 
yaşayanların, aylık 5-6 bin TL'lik 
doğal gaz faturasıyla karşı karşıya 
olduğunu belirtmeliyim. Doğalgaza 
bu bölgede yüzde 50 indirim ya-
pılmasını önerdim. Sayın Erdoğan 
bundan rahatsız olmuş, verdiği 
doğal gaz desteğini hatırlatıyor.

CHP'li belediyelerin SGK'ya 
olan borcunun kaç çeyrek 
altın yaptığını Erdoğan soruyor. 
Siyasette esprili bir ifade iyidir. 
İstediğiniz o gerginlik ve çatışma 
ortamında gerçek sorunların konu-
şulmasına engel olamazsınız. Be-
lediyelerin SGK'ya borcu 10 birim, 
diğer şirketlerin borcu 90 birim. 
Gelecek ay, bu şirketlere olan bor-
cu sileceğini söylüyor. Ama CHP'li 
belediyeleri silkeleyin diyor.

CHP'li belediyelerin hizmetini 
durdurmak için CHP'nin, yoksula 
dokunmasına engel almak için 
bunu yapıyor. Bu paraları bizden 
alıp, yandaş şirketlere gelince 
fazini affedip, ana parayı da 
bölecek. SGK'nın alacağı 270 ton 
altın. Bunun 30 tonu belediyeler-
den, 240 tonu ise yandaş şirket-
lerden. Bütün belediyelerin borcu 
1 kamyon altın. Bunun 3'te 1 AK 

Parti'nin, 3'te 2'si bütün muhale-
fetin borcu. 9 kamyon altın senin 
ve yandaşlarının borcu, 1 kamyon 
altın muhalefetin borcudur.

CHP kimsenin oldu bittisiyle 
hareket etmez. Biz sadece kısa 
vadeyi değil, orta ve uzun vadeyi 
de düşünmek zorundayız. Bizim 
siyasi anlayışımızın önünde 
milletimizin çıkarları vardır. Kürt 
sorununa kayıtsız kalmadık, 
inkarcı yaklaşmadık. Cumhur 
ittifakı Türkiye'nin üçüncü partisine 
terörist muamelesi yaparken 
seçmenine saygımızdan ötürü 
biz görüşmeler yaptık. Seçmeni 
kandırmak için sahte videolardan 
medet umanlar, CHP'yi haksız 
iftiralarla karalayanlar biliyor ki biz 
ne yaptıysak milletin önünde şeffaf 
biçimde yaptık.

Biz milleti kandırmaya çalışan-
lardan olmadık. Türkiye'nin terörle 
mücadelesine sonuna kadar des-
tek verdik. DEM Partisi kapatılsın 
diyorlardı. 22 Ekim'den itibaren 
yaşananları titizlikle takip ettik. 
Parti içinde kurduğumuz ağırlığı 
hukukçulardan oluşan komisyonu-
muzla büyük bir demokratikleşme 
paketine çalıştık çalışmaya da 
devam ediyoruz. Ayrımcılığa uğ-
rayan herkesin bu devletin sahibi 

olduğunu bilmesini istiyoruz. Bu 
süreç layıkıyla yürürse en hazırlık-
lı parti biziz ancak bu süreç kötüye 
giderse de samimi CHP iktidarı 
gelir ve gerçek demokrasiyi kurar. 
Türkiye'deki herkesin sorununu 
çözecek iradeye CHP sahiptir.

Şeffaflık, samimiyet ve toplum-
sal mutabakat isteriz. Bir kişinin 
özgürlüğü ve bir kişinin siyasi 
ikbali için bunun içinde olmayaca-
ğımızı baştan duyurduk. Bugün 
DEM Parti heyetiyle bir görüşme 
gerçekleştirdik. Yaptığımız öneride 
Meclis'te hiçbir partinin dışlan-
madığı tam yetkili ve şeffaf bir 
komisyonun kurulması gerektiğini 
önerdik. Kürtlerin sorunlarını 
çözecek. Alevilerin uğradığı ay-
rımcılığı kaldıracak, demokratik bir 
komisyona katkı sağlayabileceği-
mizi söyledik. Meclis başkanlığının 
buna önderlik etmesi gerektiğini, 
bu komisyonun hiçbir siyasi 
partiyi dışlamaması gerektiğini, 
bu komisyonlarda şehit aileleri ve 
gazilerin olması gerektiğini, bunun 
toplumu rahatlatacağını, sivil 
toplum kuruluşlarının bilgi sahibi 
olması gerektiğini, gizli pazarlıkla-
rın olmadığı bir komisyon olması 
gerektiğini söyledik."

"Her türlü adaletsizliği 
ayaklar altına alalım"
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

Yangınların çıkış sebebi 
sigara, kibrit ve çakmak

HABER MERKEZI- Son 
dönemde yapılan yatırımla-
rın ardından hem personel 
kadrosunu güçlendiren hem 
de araç filosunu yenileyen 
Ankara Büyükşehir Bele-
diyesi İtfaiye Daire Baş-
kanlığı, 2024 yılı raporunu 
yayınladı.

Ankara İtfaiyesi; yan-
gından trafik kazasına, 
su baskınından hayvan 
kurtarmaya kadar toplam 
34 bin 985 olayda Başkent-
lilerin yardımına koştu. 13 
bin 676 yangına, 13 bin 311 
kurtarma olayına, 1683 tra-
fik kazasına, 4 bin 567 sel 
ve su baskınına ve 1748 
tehlike arz eden, tedbir 
amacıyla gidilen olaylara 

müdahalede bulundu.
Ankara itfaiyesi Yan-

gın Araştırma ve İstatistik 
Biriminin hazırladığı rapora 
göre; yangınların çıkış 
nedenleri arasında ilk sırayı 
açık ateş kaynağı olan 
sigara, kibrit ve çakmak ilk 
sırada yer aldı.

Ankara’da 13 bin 676 
yangına müdahale edilirken 
1792 konut, 584 iş yeri, 
1358 araç, 234 baca, 268 
trafo ve 101 kulübe olmak 
üzere çok sayıda yapı ya-
narak zarar gördü. Ekipler 8 
bin 69 ekili alan, anız, çöp 
ve lastik yangına koştu.

Ekipler; küresel ısın-
ma ve iklim değişikliğinin 
sonucu olarak ortaya çıkan 

şiddetli sağanak yağışların 
yol açtığı toplam 4 bin 567 
sel ve su taşkınına müda-
hale ederek kent yaşamının 
doğal işlemesine destekte 
bulundu.

SOKAK HAYVANLARI 
DA UNUTULMADI
Ankara İtfaiyesi ekipleri, 

yaşama tutunmak için hay-
vanların da yardım çığlığına 
kulak verdi. Yangınların çık-
tığı binalarda ve yaşanan 
sel felaketlerinde mahsur 
kalan, ağaçtan inemeyen, 
çeşitli yerlere sıkışıp kalan 
köpek ve kediler titizlikle 
kurtarıldı. Vatandaşlardan 
gelen ihbarları da dikkate 
alan ekipler, 2024 yılında 
toplam 7 bin 653 hayvanı 
zor durumdan kurtararak 
sahiplerine ya da veteriner-
lere teslim etti.

Ankara İtfaiyesi; merkez 
ve ilçelerde meydana 
gelen toplam bin 683 trafik 
kazasına müdahale ederek 
kurtarma çalışmalarına 
destek oldu.

HABER MERKEZI- Mamak Belediyesi Bü-
yükkayaş Mahallesi’nde 1760 metrekarelik alan-
da hizmet veren ancak zaman içinde yıpranarak 
atıl kalmış Şehit Tayfun Sümer Parkını yenilemek 
için kolları sıvadı. Mahallenin simge yeşil alanla-
rından biri olan park baştan sona yenileniyor.

Mamak Belediyesi’nin ilçede yeşil alanları 
artırarak, yeni park yapma ve var olan parkları 
yenileme çalışmaları tüm hızıyla devam edi-
yor. Bu kapsamda Büyükkayaş Mahallesi’nde 
mevsimsel şartlar ve yoğun kullanımdan dolayı 
zaman içinde alt yapısından yeşil dokusuna ka-
dar bozulmalar yaşanan parkta, Mamak Belediye 
Başkanı Veli gündüz Şahin’in başlattığı değişim 
kapsamında tadilat çalışması başlatan ekipler, 
parkı sil baştan yeniden inşa ediyor.

PARK BAŞTAN SONA YENILENIYOR
Mamak Belediye Başkanı Veli Gündüz 

Şahin’in yeşil alanları artırmaya yönelik çalışma-
lara öncelik vermesiyle hızlanan parkta, zemin 
onarım çalışmasının hemen ardından, çocuk 
oyun alanları tamamen elden geçirildi. Zeminin 
iyileştirildiği parkta, sulama fıskiyeleri onarıldı, 
oturma grupları ve banklar da yenisi ile değişti-
rildi. Yine yıpranmış mobilyalar yenisi ile değiş-
tirildi, kullanılabilecek durumda olanlar da tamir 
ve bakımdan geçti. Parkın aydınlatması yenile-
nirken, ağaçların bakımı da yapıldı. Çalışmalar 
kapsamında 11 metre koşu yolu, 76 metrekarelik 
fitness alanı, otobüs durağı yapılırken, 8 adet 
kamelya, 8 adet bank da parktaki yerini aldı.919 
metrekarelik alanda yeşillendirme çalışması da 
gerçekleştirilecek parkta kışlık çiçek dikimi de 
yapılmaya başlandı.

BAŞKAN ŞAHIN: “MAMAKLILAR 
HIZMETIN EN IYISINE LAYIK”
Yenileme çalışması ile mahalleye daha este-

tik bir kimlik kazandıracak parkı, çalışmaların en 
kısa zamanda tamamlayarak halkın hizmetine 
sunacaklarını kaydeden Mamak Belediye Başka-
nı Veli Gündüz Şahin, “Mamaklı hemşehrilerimiz 
için en güzel hizmetleri yapıyoruz. Ekiplerimiz, 
kullanım ömrünü tamamlayan, kent mobilyaları 
eskiyen parkımızı baştan sona yenileyerek, ço-
cuklarımız ve aileleri için güvenli ve konforlu alan 
haline getirdi. Mamaklı hemşehrilerimiz hizmetin 
en güzeline layık. Parkımız tamamlandığında 
yalnızca gündüz değil, geceleri de ışıl ışıl olacak. 
İlçe sakinlerimize şimdiden hayırlı olsun” dedi.

Mamak Şehit 
Tayfun Sümer parkı 
sil baştan yenilendi

1921 yılının yaz sonunda cereyan eden 
Sakarya Meydan Muharebesi'nde Yunan or-
dusu, Türk ordusu karşısında ağır bir yenilgi 
alarak geri çekilmişti. Bu galibiyet, Kurtuluş 
Savaşı'nın seyrini Türk ordusunun lehine de-
ğiştirmiş; 30 Ağustos 1922'deki nihai zaferin 
önünü açmıştı.

Sakarya Zaferi'nin ardından Mustafa 
Kemâl ve silah arkadaşları büyük moral 

bulmuşlardı. Ankara'da bir gece silah arkadaş-
larıyla sohbet eden Mustafa Kemâl Paşa, artık 
yeni ve bağımsız Türk devletini konuşmaya 
başlamıştı. Bu sohbet esnasında yeni Türk 
devletine yeni bir bayrak gerektiğini dahi 
söylemişti.

O dönemde Ankara'da Meclis Muhabirliği 
yapan (Tarihçi) Enver Benihan Şapolyo, kulağı 
delik bir gazeteciydi. Yeni bayrak mesele-
sinden haberdar olmuştu; ama işin aslını tam 
olarak bilmiyordu.

Mustafa Kemal Paşa'nın yaveri olan Muzaf-
fer (Kılıç) Bey, Şapolyo'nun yakın arkadaşıydı. 
Konuyu Muzaffer Bey'e sordu. Aralarında şu 
konuşma geçmişti:

-Mustafa Kemal Paşa, bayrağımızı değiştir-
meyi düşünüyor mu? Sen bir şey duydun mu? 

- Gökbayrağı kabul etmeyi düşünüyor.
- Gökbayrak mı?
- Evet! Atalarımızın kullandığı gök renkli 

bayrağın, yeni devletin bayrağı olmasını düşü-
nüyor...

Gökbayrak, Orta Asya'da VI. yüzyıl'da dev-

let kuran Göktürkler'e ait, mavi zemin üzerinde 
kurt başı bulunan bayraktı. Mustafa Kemâl de 
Göktürkler'in Gökbayrağını, Anadolu'daki yeni 
Türk devletinin bayrağı olarak semalarımızda 
dalgalandırmak istiyordu. Ne var ki bu husus, 
sonraki dönemlerde bir daha konuşulmamış; 
Kurtuluş Savaşı'nın fırtınalı günlerinde unutu-
lup gitmişti. 

Kimbilir; belki de Atatürk,  imparatorluk 
bakiyesinin üzerine bina edilen yeni Türki-
ye Cumhuriyeti'nin vatandaşlarının bayrak 
konusundaki bu radikal değişime henüz hazır 
olmadığını düşünmüştü. Anadolu'da yaşayan 
farklı etnik kökenlerden gelen toplulukla-
rın varlığı ile Müslüman halkın ay yıldızlı 
Türk Bayrağı'na olan âşinalığı ve bağlılığı 
da Atatürk'ün Gökbayrak hayalini bir kenara 
bırakmasının sebeplerinden biri olabilirdi.

Bu hikâyede, birden fazla yazılı kaynak 
olmadığı için mesele biraz dumanlı kalmış-
tır. Tek kaynak, Enver Benihan Şapolyo'nun 
yazdıklarıdır. Ancak şu kesindir; Atatürk'ün 
Gökbayrak hayali bir dedikodu veya şayia 

değildir. Türk tarihinin sümenaltında unutulan 
saklı bir gerçektir... 

Aradan yıllar geçti. Enver Benihan Şa-
polyo, Gökbayrak'ın akıbetini merak etmişti. 
Konuyu bu kez, Atatürk'ün yakınındaki isim-
lerden biri olan eski Başvekil Celal Bayar'a 
sordu. 

Celal Bayar, Şapolyo'ya şu cevabı vermişti:
"Atatürk, cumhuriyetin resmî bayrağını 

Gökbayrak olarak kabul etmeyi düşünmüştü; 
fakat bu hususta hiçbir neşriyat yapılmadığı 
için bu bayrağı kabul etmediler..."

Devam edelim...Atatürk, bir devrimciy-
di; ama O'nun devrimciliği, hakiki ülküsü 
olan Türk Milliyetçiliği üzerine kuruluydu. 
Atatürk'ün devrimci tavrını, milliyetçi yönün-
den ayıramazsınız. Tarihine, kültürüne kuv-
vetle bağlı bir insandı. Bayrağı değiştirmedi 
veya değiştiremedi; ne var ki cumhuriyetin ilk 
yıllarında yeni Türk parasının üzerine bozkurt 
motifi koydurdu. İlk yerli lokomotife Bozkurt, 
ikincisine ise Karakurt adını verdi. Nice eski 
Türk simgesini devlet ve toplum hayatına mal 

etmeye çalıştı... Ulusumuzun kadim tarihini, 
Türk Aydınlanma Devrimleri'nin esin kaynağı 
olarak gördü.

Enver Benihan Şapolyo, Atatürk'ün ölü-
münden 32 yıl sonra 10 Kasım 1970'te, Türk 
Kültürü Mecmuası'nın 97. sayısında şunları 
yazacaktı:

"Atatürk mavi rengi, yani turkuvaz rengini 
severdi. Çünkü bu renk, eski Türk bayrağının 
rengi idi. Bu renk, Selçuklu çinilerinde ve 
Mevlâna türbesinde (Kubbe-i Hadra) da görül-
mektedir. Sünnet çocuklarının entarisi mavidir. 
Köylü gençleri bayramlarda mavi gömlek giy-
mektedirler. Fatih Sultan Mehmet'in İstanbul’u 
fethi sıralarında giydiği çizme mavi, yani gök 
renginde idi.

Atatürk, bir de Türk arması müsabakası 
yaptırmıştı. Kabul edilen bir Bozkurt’tu. Bu re-
sim, Millî Eğitim Bakanlığı'nın yayınlamış ol-
duğu Hayat Mecmuası'nda yayınlanmıştır. İşte 
Atatürk, atalarına bu şekilde bağlı bir milliyet-
çi idi. O Batı medeniyetine hayran, fakat onun 
kültürüne hiç bir zaman hayran olmamıştır.

Atatürk harsta (kültürde) milliyetçi, mede-
niyette batılı idi. Demek oluyor ki Gökbayrak, 
onun mefkûresinde yaşıyordu. Gök renkli 
bayrağı kabul etmeyi düşündü, fakat çok 
güzel olan Albayrağımızdan da vazgeçemedi. 
Atatürk, her yönü ile orijinal adamdır. Onu te-
ferruatıyla incelemek gerekir. O zaman Atatürk 
meydana çıkar..."

Atatürk'ün gönlündeki bayrak

YANSIMALAR

Hakan AKPINAR

ANKARA İTFAİYESİ 2024 YILINDA 34 BİN 985 OLAYA MÜDAHALE ETTİ

• 48 istasyon, 1193 personel ve 289 araç ile 
7/24 esasına göre hizmet veren Ankara 

Büyükşehir Belediyesi İtfaiye Daire 
Başkanlığı ekipleri; 2024 yılında toplam 

34 bin 985 olaya müdahale etti.
---------------------------------------------------
• Ekipler; 13 bin 676 yangında, 13 bin 

311 kurtarma olayında, bin 683 trafik 
kazasında, 4 bin 567 sel ve su baskınında 

ve meydana gelen bin 748 tehlike arz 
eden, tedbir amacıyla gidilen olaylarda 

Başkentlilerin imdadına koştu.

Çankaya Turan Erol Sanat Atölyesi'nde ikinci dönem başladı
HABER MERKEZI- Çan-

kaya Belediyesi Çağdaş 
Sanatlar Merkezi'nde öğren-
cileri güzel sanatlar liseleri ve 
fakültelerinin yetenek sınav-
larına hazırlayan Turan Erol 
Sanat Atölyesi'nde ikinci dö-
nem eğitimleri başladı. Eylül 
ayında açılan ve ilk dönemini 
tamamlayan atölyenin ikinci 
dönemi Ocak ayı itibariyle 
kursiyerleri ağırlıyor. Atölyenin 
eğitim takviminde yetenek 
sınavlarında çıkacak soruların 
ağırlıkta olduğu yoğunlaştırıl-
mış bir akademik program bu-
lunuyor. Her eğitim döneminin 
ardından öğrencilerin çalışma-
larından oluşan bir sergiyi de 
Çağdaş Sanatlar Merkezi'nin 
galerileriyle buluşturan sanat 
atölyesi, bu sayede öğrenci-
lerin gelişimlerini görmelerine 

de olanak sağlıyor.
Eğitimde fırsat eşitliğini 

sağlamayı Çankaya’da strate-
jik bir hedef olarak gördüklerin 
ve gerekli tüm desteği sağla-
maya çalıştıklarını vurgulayan 
Çankaya Belediye Başkanı 
Hüseyin Can Güner; “Lise 
giriş ve üniversite sınavlarına 
hazırlık kurslarımızdan ‘Çan-
kaya Akademi’ adıyla gençleri-
mizin ücretsiz yararlanmasını 
sağlıyoruz. Eğitime desteğimi-
zi dijital ortama da taşıyarak 
binlerce gencimize sınavlara 
hazırlanma fırsatı sunuyoruz. 
Bu desteklerimiz ve konser-
vatuvar sınavlarına hazırlık 
kurslarımızın da stratejik 
hedefi aynı Cumhuriyetin kalbi 
dediğimiz Çankayamızda 
eğitimde fırsat eşitliğini sağ-
lamak. Bu hedef bize Kurucu 

Liderimiz Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ten mirastır.”

ÜCRETSIZ SANAT 
EĞITIMI
Kültür ve sanatın 

Çankaya’da çok özel bir yeri 
olduğunun altını çizen Başkan 
Güner, gençlerin üniversitele-
rin güzel sanatlar fakültelerine 
ve güzel sanatlar liselerine 
giriş için alması gereken 
kursların çok pahalı olduğunu 
vurguladı. Başkan Güner, 
“Çankayamızın gençleri hiçbir 
ücret ödemeden konservatu-
varlara hazırlanıyor, temel sa-
nat eğitimi, sanat tarihi eğitimi, 
çizim ve heykel dersleri alıyor. 
Bir cumhuriyet ressamı olan 
Turan Erol’un adını yaşattığı-
mız sanat atölyesinde öğren-
cilere, kendilerini tanıma ve 
tercih edecekleri ve yetenekli 

oldukları alanda kendilerini 
geliştirme fırsatı sunmanın 
gururunu yaşıyoruz” dedi.

Turan Erol Sanat Atölyesi, 
öğrencileri lise ve üniversiteye 
hazırlanmanın yanı sıra yeni 

yükselen sanat dalı "Dijital 
Sanatlar" alanında da eğitim-
ler veriyor. Atölyede her hafta 
akademisyenler ve sanatçı-
larla dijital sanat atölyeleri de 
gerçekleştiriliyor.
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MHP'nin TBMM grubunda Öcalan'a 
çağrı yaparak adeta "Paratoner" görevini 
yüklenen Devlet Bahçeli'nin asıl amacının 
"Genel Af projesi" olduğunu yazdım. Mürek-
kebi kurumuş değil.

Çeşitli Tv kanallarında cezaevlerinde 
yatanların sayılarını, suç oranlarını 

da kaleme aldım. MHP ve Bahçeli'nin "Af" 
konusundaki girişimlerinden bahsettim. Maaşlı 
troller öylesine saldırdılar ki; Fetö'nün ve The 
Taraf'ın aleyhimdeki düzmece haberlerine sığı-
narak sahiplerine kuyruk salladı çomarlar...

"Edirne'dekinin İmralı'ya hesap vereceğini" 
vurgulayanlar, Öcalan'ın "Vatana ihanetten" 
aldığı cezaya rağmen TBMM'de konuşma 
yapamayacağını bilmiyor mu? Terörist başı 
Öcalan'ın İmralı'da yargılanırken "Dağdakiler 
için af getirilirse; örgütü lağv ederim" sözünü 
başkaları unutsa da arşiv affetmiyor. ilgililer 
unutmuyor!

Dünya siyasi tarihinde ülkelerin özel günle-
rinde, yıllarında "Genel af" ilan edilir. Yüzler-
ce örneği vardır. Türkiyemizde de yaşanmıştır. 
Cumhuriyetimizin yüzüncü yılında da bekle-
niyordu. Ancak ortam müsait değildi. AKP'ye 
ve Erdoğan'a katkı sağlayamadığı açıktı. 
Ancak anayasaya rağmen RTE'nin üçüncü defa 
seçilmesine kılıf uydurulmuştu. Lakin dördün-
cü defa için bütün yollar kapalı. Bu yüzden 
anayasa değişikliği şart!

AKP'nin "Sistem mühendisleri" bu gerçek-
ten hareket ederek yeniden "Öcalan kartı ve 
kürt seçmene sığınma" alternatifi için Devlet 
Bahçeli'ye "Paratoner görevi" teklifini götür-

düler. Dahası Türk Milliyetçilerinin "Turan" 
aşklarını okşayarak Suriye'de "Söz sahipliği 
tezgahını" sahneye koydular.

Nazi Almanya'sının Propaganda Bakanı Dr. 
Göbels'i mezarında takla attıran yöntemler ile 
"Suriye Fatihliği'ni gündeme getirip, Şam'daki 
yeni yönetime sakal, takım elbise, gravat cilası 
attılar. Golani birden bire "Ahmet Şara" oldu. 
Dünün teröristleri ile "Yeni yönetimi biz oluş-
turuyoruz" imajı pompalandı.

"PKK'nın sözde lağvedilmesi ile terörün 
sona ereceği" rüyası geçici olabilir. Ne de olsa 
PKK'nın Türkiye coğrafyasında eylem yapma 
becerisi teknoloji sayesinde zora girdi. Bir süre 
suskun kalmaları kimilerini inandırabilir. Ama 
YPG'nin Suriye'deABD tarafından "Eğit-do-
nat" ile 75-80 bin silahlı gücü unutuldu mu? 
"Fırat'ın doğusuna yollama" gibi suya tirit 
projeler; lafa gelince "Milli güvenlik sorunu" 
olmaktan çıkacak mı?

MİT Müsteşarı, Dışişleri Bakanının şoför-
lüğünü yapan Ahmet Şara bile "Yeni anayasa 
en az 3 yıl sonra, seçimler 4 yıl sonrasına 
kalacak" sözlerinden siyasal sonuç çıkaran var 
mı? "Emevi Camiinde namaz kılmak" ideali 

aynı zamanda "Mezhep ayrımcılığı"na gitti-
ğini okuyamayan sözde stratejistlerin gelecek 
ile kaygıları yok. Sadece RTE'nin "Yeniden 
Başkan seçilme yolundaki taşları temizleme 
görevlerini yerine getirmeyi" hedeflemişler.

Bir kaç duyarlı ses dışında "BOP eşbaş-
kanlığı projesi"ni hatırlatan da yok! Dahası 
Cezaevlerindeki tutuklu ve hükümlü sayıları 
bile tanınmış bazı gazetecilere 2-3 yıl önceki 
rakamların telaffuzu ile perdeleniyor. Bir bakı-
ma saklanıyor. Ünlü bazı isimler "Kapasitenin 
70 bin üzerinde" diyor. Toplamı da  370 bin 
diye yuvarlanıyor. Oysa 110 tane yeni inşaa 
edilmekte olan cezaevi projelerine rağmen ka-
pasite210 bin... Tutuklu ve hükümlü sayısı 400 
binin üzerinde. Tutuklanma ve hükümlü olarak 
arananların sayısı 200 binin üzerinde... 4 işle-
mi bilenler toplayıp, çıkarıp, çarpsın, bölsün! 
Üzerine yürütülmekte olan soruşturma ve yar-
gılanmaları ekleyin. Dahası 25 milyonu geçen 
haciz dosyasını ekleyin! Dönüp bu satırların 
yazarının resmi rakamlara dayanarak ilan ettiği 
tutuklu ve hükümlü sayılarını yeniden okuyun. 
Üzerine her gün yapılan operasyonlarda başta 
uyuşturucu olmak üzere kadın cinayetleri, 

tecavüz, hırsızlık gibi suçlardan tutuklanıp; 
hüküm giyenleri ekleyin. Rakam bana göre 
korkunç; 1 milyon...

Bu olağanüstü rakamı yakın aile çevresi 
ekleyin. Fetö öldü. Düne kadar aynı yağmur 
altında ıslananlarında beklentisi var. Basit 
hesap ile 5 milyon seçmen!.. Yüzde 1 ile ka-
zanılan seçimde 500 bin rakamı önemli! RTE 
her gün puan kaybediyor. İkinci parti olarak 
yüzde 30'un altında. MHP'nin öncülüğündeki 
"Genel af projesi" ile 5 milyonluk potansi-
yel Erdoğan'ı yeniden seçtirebilir mi? Yorum 
sizlerin...

Bu arada Devlet Bahçeli mafya babaları 
ile fotoğraf çektirmeye devam ediyor. Başta 
Sinan Ateş'in katilleri olmak üzere, gazetecile-
re saldıranlar, evlerini yakanlar, darp edenler, 
tecavüzcüler, torbacılar, hırsızlar, gaspçılar 
dahil olmak üzere "Kader mahkumları" değil 
kriminallerin tamamı "Genel af"tan yararlana-
cak! Narin'in katileri gibi hepsi faydalanacak. 
Bunun için TBMM'de360'in ötesinde 400'e 
ulaşma gayreti için transferler yolda...

Muhalefetin parçalı yapısı, tutarsızlığında 
buna ulaşmak hiç de zor görünmüyor. 

Gelelim sihirli sözcük "Pradigma"ya...
Önümüzdeki yazıda "Paradigma" denilen 

tuzağın ayrıntılarını yazacağım. Özeti "Cum-
huriyetin Sonu" anlamını taşıyor. 

Tabi yersek"
Yiyenlerin olduğu gibi gargara yapanla-

rın da bulunduğunu hatırlatmakta fayda var. 
Vesselam...

Genel Af'ın yolu açılıyor...

UFUK ÇİZGİSİ

Yavuz Selim DEMİRAĞ  

İsrail Hükümet komitesi Nagel: “Türkiye ile 
olası bir çatışmaya hazırlanılması gerek”

ANKARA (ANKA)- Israil mer-
kezli Jerusalem Post (JP), Israil 
hükümeti tarafından kurulan bir 
komite olan Nagel Komitesi’nin 
hazırladığı savunma raporuna 
ilişkin bir haber yayınladı. Habere 
göre, Nagel Komitesi raporunda, 
Israil’in, Türkiye ile doğrudan bir 
çatışmaya hazırlıklı olması gerek-
tiği yazıldı. 

Israil merkezli Nagel 
Komitesi’nin savunma bütçesi ve 
güvenlik stratejisine ilişkin son 
raporunda Israil’in, ’’Türkiye'nin 
Osmanlı dönemindeki nüfuzunu 
geri kazanma hırsının Israil ile 
gerilimin artmasına ve muhteme-
len çatışmaya dönüşmesine yol 
açabileceğini’’ belirtildi ve savun-
ma bütçesinin artırılması gibi bazı 
tavsiyelerde bulundu.

Türkiye ile doğrudan bir çatış-
maya hazırlıklı olması gerektiğine 
dikkat çeken raporda, Suriye’de 
iktidara gelen grupların ’’Türkiye 
ile ittifak kurarak Israil'in güven-
liğine yönelik yeni ve güçlü bir 

tehdit oluşturma riskine’’ dikkat 
çekiliyor.

Jerusalem Post'daki ha-
bere göre, Komite dün Israil 
Başbakan’ı Binyamin Netanyahu, 
Savunma Bakanı Yisrael Katz ve 
Maliye Bakanı Bezalel Smotrich'e 
son raporlarında yer alan husus-
lara karşı tavsiyelerini sundu.

Netanyahu raporla ilgili olarak 

şunları söyledi: “Orta Doğu'da 
köklü değişikliklere tanık oluyo-
ruz. Iran uzun zamandır en büyük 
tehdidimizdi ancak arenaya yeni 
güçler giriyor ve beklenmedik du-
rumlara karşı hazırlıklı olmalıyız. 
Bu rapor bize Israil'in geleceğini 
güvence altına almak için bir yol 
haritası sunmaktadır.”

Komite, Israil Savunma 

Kuvvetleri'nin (IDF) diğer bölgesel 
tehditlerin yanı sıra Türkiye'nin 
yarattığı zorluklarla başa çıkabile-
cek donanıma sahip olmasını sağ-
lamak için savunma bütçesinin 
gelecek beş yıl içinde arttırılması-
nı öneriyor.

JP’ye göre Komite, Türkiye ile 
olası bir çatışmaya hazırlanmak 
için ayıca aşağıdaki önlemleri 
tavsiye etti:

- Israil'in uzun menzilli vuruş 
kabiliyetini güçlendirmek için 
ilave F-15 savaş uçakları, yakıt 
ikmal uçakları, insansız hava 
araçları gibi gelişmiş silahların 
satın alınması.

- Demir kubbe, Davud’un sapa-
nı ve yeni faaliyete geçen demir 
ok lazer tabanlı savunma sistemi 
dahil olmak üzere çok katmanlı 
hava savunma kabiliyetlerinin 
geliştirilmesi.

- Ürdün Vadisi boyunca tahkim 
edilmiş bir güvenlik bariyeri inşa 
edilmesi.

Trump: Kanada, ABD 
ile birleşirse birlikte, ne 
harika bir ulus olurduk

ANKARA (ANKA)-ABD’in seçilmiş 
Başkanı Donald Trump, Kanada Başbakanı 
Justin Trudeau’nun istifasından sonra, “Eğer 
Kanada, ABD ile birleşirse, gümrük vergileri 
kalkar, vergiler ciddi şekilde düşer ve Rusya 
ve Çin'e ait sürekli olarak çevrelerini saran 
gemi tehditlerinden tamamen güvende olurlar. 
Birlikte, ne harika bir ulus olurduk” ifadelerini 
kullandı. 

ABD’in seçilmiş ve 20 Ocak’ta fiilen göre-
vine başlayacak olan Başkanı Donald Trump, 
Kanada Başbakanı Justin Trudeau’nun 
istifasından sonra sosyal medya platformu 
TruthSocial üzerinden yaptığı paylaşımda, 
Kanada ile ABD’nin birleşmesi gerektiğini 
vuruladı. Paylaşımında Kanada’yı ABD’nin 
51’inci eyaleti olarak tanımlayan Trump, şu 
ifadeleri kaydetti:

“Kanada'daki birçok insan, 51’inci eyalet 
olmayı çok seviyor. ABD, Kanada'nın ayak-
ta kalabilmesi için ihtiyaç duyduğu devasa 
ticaret açıklarını ve sübvansiyonları artık 
daha fazla kaldıramaz. Justin Trudeau, bunu 
biliyordu ve istifa etti. Eğer Kanada, ABD ile 
birleşirse, gümrük vergileri kalkar, vergiler cid-
di şekilde düşer ve Rusya ve Çin'e ait sürekli 
olarak çevrelerini saran gemi tehditlerinden 
tamamen güvende olurlar. Birlikte, ne harika 
bir ulus olurduk.”

Trump iki hafta önce de Panama Kanalı'nı 
istemiş ve "Panama Kanalı, Amerika Birleşik 
Devletleri için hayati bir ulusal varlık olarak 
kabul edilmekte çünkü ABD ekonomisi ve 
ulusal güvenliği için kritik bir rol oynamakta" 
demişti.

ANKARA (AA) - Ankara'nın Sincan ilçe-
sinde düzenlenen kaçakçılık operasyonunda 
3 ton 620 kilogram bandrolsüz nargile tütünü 
ele geçirildi.

Alınan bilgiye göre, Ankara Emniyet Mü-
dürlüğü Kaçakçılık Suçlarıyla Mücadele Şube 
Müdürlüğü ekipleri, Sincan'da bir fabrikada 
yurt dışına ihraç edilmek üzere üretilen nar-
gile tütünlerinin, ihraç ürünü gibi gösterildiğini 
ve el altından piyasaya sürüldüğünü belirledi.

Fabrikaya düzenlenen operasyonda, piya-
sa değeri yaklaşık 4 milyon 706 bin lira olan 
3 ton 620 kilogram bandrolsüz nargile tütünü 
ele geçirildi.

Olaya ilişkin yakalanan İ.İ'ye "5607 Sayılı 
Kaçakçılıkla Mücadele Kanunu'na muhalefet" 
suçundan adli işlem yapıldı.

Operasyonla 3 milyon 700 bin lira vergi 
kaybının önüne geçildiği bildirildi.

"Gürz-36" operasyonlarında 
65 terör şüphelisi yakalandı

ANKARA (AA) - İçişleri Bakanı Ali Yerlika-
ya, 17 ilde, terör örgütü PKK/KCK'ya yönelik 
1 haftadan bu yana devam eden "Gürz-36" 
operasyonlarında 65 terör şüphelisinin yaka-
landığını bildirdi.

Bakan Yerlikaya, sosyal medya hesabın-
dan yaptığı açıklamada, çatışmanın, şiddetin, 
istikrarsızlığın tamamen tarihe karıştığı terör-
süz Türkiye hedefi için mücadeleye kararlılık-
la devam ettiklerini belirtti.

Yerlikaya, Adana, Antalya, Diyarbakır, 
Edirne, Eskişehir, Gaziantep, İstanbul, İzmir, 
Kars, Kocaeli, Malatya, Manisa, Muğla, Muş, 
Şanlıurfa, Şırnak ve Van'da, Cumhuriyet 
Başsavcılıkları ile Emniyet Genel Müdürlüğü 
TEM Daire Başkanlığı ve İstihbarat Başkan-
lığı koordinasyonunda, PKK/KCK'ya yönelik 
operasyonlar düzenlendiğini vurguladı.

Bakan Yerlikaya, operasyonlarda yakala-
nan 65 şüphelinin PKK/KCK terör örgütünde 
faaliyet yürüttükleri, sosyal medya hesapla-
rından terör örgütü propagandası yaptıkları, 
örgütün gençlik yapılanmasında faaliyet 
yürüttükleri ve örgüte finans sağladıklarının 
tespit edildiği bilgisini paylaştı.

Yerlikaya, operasyonlarda çok sayıda ruh-
satsız tabanca ve av tüfeği ile dijital materya-
lin ele geçirildiğini kaydetti.

Ankara'daki kaçakçılık 
operasyonunda 3 tonun üzerinde 

nargile tütünü ele geçirildi

Esed rejiminin yıkılmasından sonra Şam 
Havalimanı'ndan ilk dış hat uçağı havalandı

ŞAM (AA) - Suriye'de Baas 
rejiminin devrilmesinin ardından 18 
Aralık'ta yeniden faaliyete geçen Şam 
Havalimanı'ndan ilk uluslararası uçuş 
yapıldı.

Beşşar Esed rejiminin devrilmesi 
sonrası yeniden faaliyete geçen ve 18 
Aralık'ta ilk yolcu uçağının Şam-Halep 
seferini yaptığı Şam Havalimanı, ulus-
lararası seferlere de açıldı.

Suriye Hava Yollarına ait yolcu 
uçağı, rejim sonrası ilk uluslararası 
seferini Birleşik Arap Emirlikleri'nin 
(BAE) Şarika kentine yapmak üzere 
başkent Şam'dan havalandı.

Havalimanının yeniden uluslarara-
sı seferlere açılışı, büyük ilgiyle takip 
edildi.

"UÇAKLARI KARŞILAMAK 
IÇIN HAZIRIZ"
Şam Havalimanı Müdürü Enis 

Falluh, bugün Katar Hava Yollarının 
Doha-Şam seferinin düzenleneceğini 
belirterek, "Seferlerin artması konu-
sunda ümitliyiz. Seferlerin güvenli 
biçimde yapılması için imkanlarımız 
dahilinde havalimanında hazırlıkları-
mızı tamamladık. Uçakları karşılamak 
için hazırız." dedi.

Halihazırda havalimanında 140-
150 yolcunun olduğunu kaydeden 
Falluh, çok sayıda şirketin bu havali-
manını kullanmak için yeni anlaşma-
lar yapmak istediğini sözlerine ekledi.

AVRUPA ÜLKELERINE 
SEFERLER BEKLENIYOR
Havalimanından kalkacak ilk 

uluslararası seferin yolcusu mühen-
dis Bilal Şani, AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, Hama'dan geldiğini ve 

Şarika'ya gideceğini belirterek, "ha-
valimanına geldiği ilk andan itibaren 
mutlu olduğunu" bildirdi.

Yakın vadede Avrupa ülkelerine 
yönelik seferleri beklediklerini kay-
deden Şani, "Umarım ki tüm şirketler 
bu havalimanına gelmeye başlar. İlk 
günden itibaren öyle bir mutluluk yaşı-
yoruz ki 14 yıldır böyle duygular yaşa-
madık. Çok açık bir fark var." dedi.

Suriye Sivil Havacılık ve Hava Ta-
şımacılık Heyeti Başkanı Eşhed Sa-
libi, Şam ve Halep havalimanlarının 
uçuşlara açılmasına ilişkin, "Ortakla-
rımızın yardımıyla bu havaalanlarının 
dünyanın dört bir yanından gelen 
uçuşları karşılayabilecek kapasitede 
olmasını sağlıyoruz." açıklamasını 
yapmıştı.

Şam Havalimanı 
Müdürü Enis 

Falluh: "Seferlerin 
artması 

konusunda 
ümitliyiz. 

Havalimanında 
hazırlıklarımızı 
tamamladık"

"1616 yeni hekim atanacak"
ANKARA (AA) - 

Sağlık Bakanı Kemal 
Memişoğlu, 1616 yeni 
hekimin atamasının 
yapıldığını bildirdi.

Memişoğlu, sosyal 
medya hesabından yap-
tığı paylaşımda, 120. 
Dönem Devlet Hizmet 

Yükümlülüğü kapsamın-
da illerin sağlık ihtiyaçla-
rına yönelik yeni doktor 
atamalarının gerçekleş-
tirildiğini belirtti.

Sağlık hizmet kalite-
sini artırmak ve vatan-
daşlara daha iyi hizmet 
sunmak için çalışmaya 

devam ettiklerini vurgu-
layan Memişoğlu, "1616 
yeni hekimimizin atama-
sını yaptık, ülkemize ve 
milletimize hayırlı olsun. 
Hekimlerimize yeni 
görevlerinde başarılar 
diliyorum." ifadelerini 
kullandı.

SAĞLIK BAKANI KEMAL MEMİŞOĞLU: 
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Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, 
"En düşük SSK ve Bağ-Kur emekli aylığı olan 12 bin 

500 lirayı, 6 aylık TÜFE oranında yani yüzde 15,75 artış 
gerçekleştirme kararını açıklıyoruz. Bu artışla en düşük 
emekli aylığı 14 bin 469 liraya yükselmiş oluyor" dedi

En düşük emekli aylığı 
14 bin 469 liraya yükseltildi

ANKARA (AA) - Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan, en 
düşük SSK ve Bağ-Kur emekli aylığını 
yüzde 15,75 artırarak, 14 bin 469 liraya 
yükselttiklerini söyledi.

Işıkhan, AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, yıl başında kanuni ve 
diğer düzenlemelerde yer aldığı şekilde 
asgari ücrette, kamu personeli ve 
emeklilerin aylıklarında artışlar gerçek-
leştiğini, buna göre, SSK ve Bağ-Kur 
emeklileri için yüzde 15,75, emekli 
sandığı, memur emeklileri için yüzde 
11,54 artış olduğunu anımsattı.

Bu doğrultuda 2024 Temmuz 
ayında 12 bin 500 liraya çıkardıkları en 
düşük SSK ve Bağ-Kur emekli aylıkları-
nın, bu oransal artıştan etkilenmediğini 
belirten Işıkhan, bu nedenle geçmiş 
dönemlerde olduğu gibi bu rakamı ar-
tırmak için yasal düzenlemeye ihtiyaç 
duyulduğunu söyledi.

Işıkhan, "Bu kapsamda, en düşük 
SSK ve Bağ-Kur emekli aylığı olan 12 
bin 500 lirayı, 6 aylık TÜFE oranında 
yani yüzde 15,75 artış gerçekleştir-
me kararını açıklıyoruz. Bu artışla en 
düşük emekli aylığı, 14 bin 469 liraya 
yükselmiş oluyor. Emeklilerimiz başta 

olmak üzere aziz milletimize hayırlı 
olsun." ifadelerini kullandı.

Emeklilerin her zaman yanında 
olduklarını, aylıklarında önemli iyileş-
tirmeler yaparak enflasyonun üzerinde 
artışlar sağladıklarını bildiren Işıkhan, 
"2023 yılında enflasyon yüzde 64,8 
artarken en düşük emekli aylığı yüzde 
114,3 arttı. 2024 yılında enflasyon yüz-
de 44,4 artarken en düşük emekli aylığı 
yüzde 66,7 arttı. Bu yılın ilk 6 aylık 
dönemi için en düşük emekli aylığını, 
SSK ve Bağ-Kur emekli aylıklarındaki 
artışla uyumlu olarak yüzde 15,75 artı-
rıyoruz." diye konuştu.

Işıkhan, enflasyonla mücadelede 

kararlılıkla yürüttükleri politikaların 
meyvelerini toplamaya başladıkları 
bir döneme girdiklerini ve hedefledik-
leri noktalara birer birer ulaştıklarını 
söyledi.

Enflasyonda gözle görülür bir dü-
şüşün başladığını ve bunun, ekonomi-
nin tüm kesimlerine refah artışı olarak 
yansıyacağını belirten Işıkhan, şunları 
kaydetti:

"Izlediğimiz disiplinli mali politi-
kalar ve kararlı duruşumuz, Türkiye'yi 
daha güçlü ve daha istikrarlı bir ekono-

mik zemine oturtmuştur. Enflasyonun 
kontrol altına alınmasıyla birlikte piya-
sada bir rahatlama, fiyat istikrarında 
bir denge ve vatandaşlarımızın cebinde 
doğrudan bir iyileşme sağlanmaktadır. 
Böylece aylıklara yapılan artışlar daha 
anlamlı hale gelmektedir. Temel hedefi-
miz, enflasyonda kalıcı düşüş sağlaya-
rak emeklilerimizin ve emekçilerimizin 
refahını kalıcı hale getirmektir. Türkiye 
büyüdükçe, güçlendikçe, inşallah elde 
edilen kazançları milletimizle paylaş-
maya devam edeceğiz."

En düşük EFT 
ücreti 4,43 TL'den 

6,39 TL'ye yükseltildi

Bankalar arası EFT 
ücretine zam: 

ANKARA (ANKA)- Bankalar arası para 
gönderme hizmeti Elektronik Fon Transferi 
(EFT) ücretlerinde 2025 tarifesi belli oldu. Yeni 
düzenlemeye göre, 6 bin 300 TL'ye kadar 
yapılacak para transferlerinde 4,43 TL olan 
EFT ücreti 6,39 TL; 6 bin 300 lira ile 304 bin 
800 lira arası işlemlerde ise 8,86 TL'den 12,79 
TL'ye çıkarıldı. 304 bin 800 liranın üzerin-
de yapılacak para transferlerinde bankalar 
159,97 lira komisyon alacak.  

Merkez Bankası'nın yıllık enflasyonu 
yüzde 44,38 olarak açıklamasının ardından 
bankalar arası para gönderme hizmeti olan 
Elektronik Fon Transferi (EFT) ücretlerinde 
2025 tarifesi belli oldu.  

Farklı banka hesapları arasında yapılan 
para transferlerinde esas alınacak EFT kesinti 
tutarları şöyle belirlendi:

“-6.300 TL'ye kadar olan para transferleri: 
4,43 TL olan EFT işlemi 6,39 TL'ye çıktı.

- 6 bin 300 lira ile 304 bin 800 lira arasın-
daki para transferleri: 8,86 TL olan EFT işlemi 
12,79 TL'ye çıktı.

- 304 bin 800 liranın üzerinde yapılacak 
para transferleri: 159,97 lira komisyon alına-
cak”

Başarı öyküleri ile kadın girişimcilere 
ilham veren Kadın Girişimcileri Destek-
leme Zirvesi, 7. kez İstanbul'da dü-
zenleniyor. “Tarladan Finansa Kadının 
Gücü”, “Güvenilir Yarınlar İçin Güvenilir 
Toplumu İnşa Edebilmek” ve  “Güveni-
lirlik ve Kadın”  teması ile 3 panelin de 
yer alacağı zirve, Yeni Arayışlar Girişimi 
Platformu Derneği (YAPDER) tarafın-
dan bu yıl gerçekleştiriliyor. Elite World 
Taksim Otel’de  9 Ocak Perşembe günü 
yapılacak toplantıda ayrıca 15 başarılı 
isme de plaket verilecek.

Kadın girişimcilerin başarılarını 
geniş kitlelere ulaştırmak ve geleceğin 
kadın girişimcilerine ilham vermeğin 
hedeflendiği toplantıya;Arnica, PASHA 
Bank, Alyalina Kozmetik, Elite World 
Hotels, Türkiye İş Bankası ve Uyumsoft 
destek veriyor.

Kadın Girişimcileri Destekleme 
Zirvesinde, Türkiye’nin dört bir yanından 
gelecek kadın üreticiler ve girişimciler 
ile  toplumsal gelişime katkı sağlayan 
isimler de ödüllendirecek. 

Zirve, kadın girişimcilerin farklı alan-
lardaki katkılarını ve liderlik hikayelerini 
ele alacak. Etkinlik kapsamında çeşitli 
paneller ve özel oturumlar düzenle-
necek. Bu oturumlarda, kadın liderler 
ilham veren deneyimlerini katılımcılarla 
paylaşacak. Kadın Girişimcileri Destek-
leme Zirvesi Başkanı Senur Akın Biçer 
ve YAPDER Başkanı Celal Toprak’ın 
açılış konuşmaları ile başlayacak zirve 
iki önemli panelle devam edecek. 

 “Güvenilir Yarınlar İçin Güvenilir 
Toplumu İnşa Edebilmek” isimli ilk panel 
İstanbul Akvaryum Kompleksi İcra 
Kurulu Üyesi Dilek Çapanoğlu’nun mo-
deratörlüğünde yapılırken; İş Bankası 

Tarım Bankacılığı Birim Müdürü Çiğdem 
Çakmak Yurdagel, Alyalina Kozmetik 
Yönetim Kurulu Başkanı Nazan Eke, 
Kagidem Genel Koordinatörü Nihal 
Sabak konuşmacı olarak yer alacak. 

Panelde yer alıp konuşacak olan 
Alyalina Kozmetik Yönetim Kurulu Baş-
kanı Nazan Eke, “Kozmetik sektörüne 
1 sene önce giriş yaptık ve doğrudan 
satış yöntemiyle kısa sürede ağırlıklı 
yurt dışında olmak üzere büyük bir 
başarı yakaladık. Kadınlarımızın kendi-
lerine güvenip her geçen gün kadınlara 
yönelik artan finansal desteklerden fay-
dalanarak iş dünyasına adım atmalarını 
istiyoruz” açıklamasında bulundu.

2025 KADINLARIN YILI OLACAK
İlk panelin arkasından tasarımcı 

Fırat Neziroğlu’nun moderatörlüğünde 
“İlmek İlmek Dokunan Hikayeler” isimli 
ikinci bir panel düzenlenecek. Panelde 
Türkiye’nin farklı illerinden gelen kadın 
dokuma ustalarının öyküleri anlatıla-
cak. Kültür Bakanlığı Tamzara Dokuma 
Sanatçısı ve Kadınlar Dokuyor Koope-
ratifi Başkanı Hatice Cağcağ, Ekodoku 
Kooperatif Kurucu Ortak ve Başkanı 
Esra Üzel Yüncüler ve Dokumacı Nev-
ruz Köyü Kadınlarından Ayşenur Can’ın 
konuşmacı olacağı bölüm sonrası koo-
peratif standlarında birebir görüşmeler 

de yapılabilecek. 
Zirvenin son paneli ise “Tarladan Fi-

nansa Kadının Gücü” ismi ile Uyumsoft 
Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Önder 
moderatörlüğünde yapılacak. Hepsi-
burada Sürdürülebilirlik ve Sosyal Etki 
Yöneticisi Mana Posacı, PASHA Bank 
Genel Müdür Vekili A. Hale Yıldırım ve 
Arya Kadın Yatırım Platformu Kurucu 
Ortağı ve Sosyal Fabrika Kurucusu 
Münteha Adalı’nın konuşmacı olacağı 
panelde kadının ekonomideki yeri ma-
saya yatırılacak. 

“Bakanlığın da bu sene kadınların 
daha fazla iş hayatında olması üzerine 
çalışmaları olacak. PASHA Bank olarak 
kadın çalışanları ağırlıklı olarak bir 
şirketiz ve kadın projelerine de destekte 
bulunmak ilk günden beri hedefimiz. Ta-
rım da yine en çok destek sağladığımız 
sektörlerden birisi” diyen Hale Yıldırım, 
tarımda kadın girişimcilerin arttığına da 
dikkatleri çekiyor. 

Zirvenin son etkinliği olan ödül töre-
ninde kadın hareketine katkı sağlayan 
15 isme plaket verilecek. 75 jüri üyesi 
tarafından belirlenen 15 isim dünyaya 
yön veren, kadın hareketini ve girişimci-
liğini destekleyen ve toplumsal gelişi-
me katkı sağlayan kadınlar arasından 
seçilecek.

ATİLA
GÜVENÇ

Kadın Girişimcileri Destekleme 
Zirvesi 7. kez İstanbul'da

ANKARA (AA) - Reka-
bet Kurumu, geçen yıl 311 
birleşme, devralma ve özel-
leştirme işlemini incelemeye 
aldı.

Kurum, "2024 Yılı Birleş-
me ve Devralma Görünüm 
Raporu"nu yayımladı.

Buna göre, geçen yıl 
Kurum tarafından 311 
birleşme, devralma ve özel-
leştirme işlemi incelendi.

Özelleştirmeler hariç, 
bunlardan 131'inde hedef 
şirket Türkiye kökenli olur-
ken bunların işlem bedeli 
191 milyar 917 milyon lira 
oldu. Aynı dönemde toplam 
işlem bedeli yaklaşık 31 
milyar 363 milyon lira olan 
6 özelleştirmeye ilişkin in-
celeme yürütüldü. Böylece, 
2024 yılında Türkiye kökenli 
şirketler için bildirilen 137 
işlemin bedeli yaklaşık 223 
milyar lira olarak belirlendi.

Hedef şirketin geçen 
sene Türkiye kökenli olduğu 
birleşme ve devralmalar 

içinde en çok işlem 23 ile 
"bilgisayar programlama, 
danışmanlık ile ilgili faaliyet-
ler", en yüksek işlem değeri 
ise "mağazalar, tezgahlar 
ve pazar yerleri dışında 
yapılan perakende ticaret" 
alanlarında gerçekleşti.

Aynı dönemde incele-
nen 6 özelleştirme, "elektrik, 
gaz, buhar ve iklimlendirme 
üretimi ve dağıtımı", "kültür, 
sanat, eğlence, dinlence ve 
spor" ile "imalat" sektörü-
nün muhtelif alt kollarına 
ilişkin olurken bildirilen en 
yüksek bedelli özelleştirme 
16 milyar 522 milyon lira 
ile "kültür, sanat, eğlence, 
dinlence ve spor" alanında 
kaydedildi.

IŞLEMLER 
ORTALAMA 12 
GÜNDE KARARA 
BAĞLANDI
Yabancı yatırımcılarca 

geçen yıl 47 ayrı birleşme 
ve devralma işleminde 
Türkiye kökenli şirketlere 

yatırım yapılması öngörül-
dü. Bu yatırımcılar arasında 
işlem bazında ilk sırada 7 
ile Hollanda, ikinci sırada 
6 ile Fransa kökenliler yer 
aldı. Hedef şirketin Türkiye 
kökenli olduğu bu işlemler-
de yabancı yatırımcılarca 
gerçekleştirileceği bildirilen 
yatırım tutarı 99 milyar lirayı 
geçti.

Yabancıların geçen 
sene yurt dışında gerçek-
leştirdiği 164 birleşme ve 
devralma işlemi de incelen-
di. Bu işlemlerde bildirilen 
toplam işlem bedeli 17 
trilyon 186 milyar lira oldu. 
Yabancıların Türkiye'de ve 
yurt dışında 211 işlem ger-

çekleştirdiği görüldü. Bunlar 
ekonomik faaliyet alanla-
rına göre sıralandığında, 
dünya genelinde bilgisayar 
programlama, danışmanlık 
ve ilgili faaliyetler, diğer 
gıda maddelerinin imalatı, 
parasal aracı kuruluşların 
faaliyetleri, tarımsal ham 
madde ve canlı hayvanların 
toptan ticareti, taşımacılık 
için destekleyici faaliyetler 
sektörleri öne çıktı.

Rekabet Kurulu, birleş-
me ve devralma işlemle-
rini son bildirim tarihinden 
itibaren ortalama 12 günde 
karara bağladı. Kurul, söz 
konusu dönemde 2 işlemi 
nihai incelemeye aldı.

Rekabet Kurumu 2024'te 311 birleşme, 
devralma ve özelleştirme işlemini inceledi

ISTANBUL (AA)- 
Togg'un T10X modeli, 
2024'te elektrikli otomobil 
pazarında 30 bin 93 adetlik 
satış ve yüzde 30 pazar 
payıyla lider olurken, tüm 
segmentler içinde en çok 
satılan SUV unvanını da 
elde etti.

Togg'dan yapılan açık-
lamaya göre, T10X, 30 bin 
93 adetlik satış rakamıyla 
2024'ü elektrikli otomobil 
pazarının ve tüm katego-
rilerde SUV segmentinin 
lideri olarak tamamladı.

Togg T10X, 2024'te 
elektrikli otomobil pazarında 
yüzde 30 pazar payıyla lider 
olurken, tüm segmentler 
içinde en çok satılan SUV 
unvanını da elde etti.

Satış adetlerinde 2023'e 
göre yakaladığı yüzde 
53,67'lik büyümeyle T10X, 
bütün segmentler ve gövde 
tipleri içerisinde yüzde 3,07 
pazar payıyla en çok satılan 
5'inci model olurken, Togg 
da bütün kategoriler içeri-

sinde en çok satılan 12'nci 
marka unvanını aldı.

2024 Aralık otomobil ve 
hafif ticari araç satışları 170 
bin 249 ile tüm zamanların 
rekoruna ulaşırken, 2024'ün 
toplam pazarı ise 1 milyon 
238 bin 509 olarak gerçek-
leşti.

Yılı lider olarak kapatan 
Togg T10X, pazarda satış 
rekorunun kırıldığı aralıkta 
elektrikli otomobil satışların-
da yüzde 26 payla yine lider 
oldu.

Aynı zamanda T10X, 
tüm segmentler içinde en 
çok satılan SUV olurken, 
tüm segmentler ile gövde 

tipleri içinde de en çok 
satılan üçüncü model olarak 
kayıtlara geçti.

Aralık ayının tüm kate-
gorileri içinde en çok satış 
yapan üçüncü marka da 
yine Togg oldu.

Yılın son ayında 5 bin 
789, 2024 toplamında ise 30 
bin 93 T10X'i kullanıcılarıyla 
buluşturan marka, 2023'te 
toplam 19 bin 583 adetlik 
satış rakamına ulaşmıştı. 
Böylelikle 2024 boyunca 
Türkiye'nin her bölgesinden 
büyük ilgi gören T10X'in tra-
fikteki toplam sayısı 2023'e 
göre yüzde 153,6 artışla 49 
bin 676'ya ulaştı.

T10X elektrikli araç ve 
SUV segmentinin lideri oldu
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SOLDAN SAĞA
1. Bütün gece boyunca... Kurşun 

elementinin simgesi... 2. Dişi sığır... Yalan 
dolanla gizlice görülen kötü iş, gizli oyun... 
3. Bir şeyin tabanı ile en yüksek noktası 
arasındaki uzaklık... Genellikle ince pamuk 
ipliğinden dokunmuş, ten üzerine giyilen 
iç çamaşırı... Mercan atası... 4. Bir suçu, 
bir kusuru veya bir hatayı bağışlama... 
Askerlerin birbirlerini tanımalarını 
sağlayan ve kendi aralarında önceden 
kararlaştırdıkları kelime veya söz... 
Arife... 5. İş yeri, pencere, kapı vb. yerleri 
kapamak için kullanılan, türlü biçimlerde 
sac levha, demir veya tahta kanat... 
"Sürekli olarak inlemek, çok sıkıntıda 
olmak" anlamlarındaki "... inlemek" ve 
"birini büyük sıkıntıya sokmak" anlamındaki 
".... inletmek" deyimlerinde geçen bir 
söz... 6. Zarf-fiil... Aşırı sevgi ve bağlılık 
duygusu, sevi, amor... Zedelenmiş... 7. 
Çocuğu olan kadın, anne... Açık oturum... 
8. İmge... Pelinle kokulandırılmış sert bir 
içki... İşaret... 9. Kınama, üzüntü, nefret 
bildiren bir söz... Alkolsüz olma durumu... 
10. Uyum... Beşten sonra gelen sayının 
adı... Ses, ahenk, nağme (eski)... 11. 
Normal atmosfer basıncında, ısınma ısısı 
15 °C’lik suyunkine eşit olan bir cismin, 
bir gramının sıcaklığını 10 °C yükseltmek 
için gerekli ısı miktarına eşit olan ısı birimi, 

ısın... Uygunsuz davranışlarda bulunanlara 
uygulanan üzüntü, sıkıntı, acı verici işlem 
veya yaptırım... Oy (eski)... 12. Yapılarda 
beton dökme işleriyle uğraşan usta veya 
işçi... Klor elementinin simgesi... Kalay 
elementinin simgesi... 13. Kemençe... 
Fermiyum elementinin simgesi... Kuvvetli, 
sağlam... 14. Ürenin idrarla çıkmayıp kanda 
birikmesi sonucu ortaya çıkan hastalık... 
Yumuşak huylu (kimse)... İlgilendiren, 
ilişkin, ilişik, ilgili... 15. Eşi olmayan, biricik, 
yegâne... Mutçuluk öğretisini benimseyen, 
evdemonist... Pulu yapıştırılmadan veya 
eksik yapıştırılarak gönderilen mektup için 
alıcının cezalı olarak ödediği posta ücreti...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Siyakusibak (eski)... Kısa ve 

kalınca... 2. Sıtma mikrobunu aşılayan 
bir tür sivrisinek... Yazışma... 3. Erkek 
adlarından sonra kullanılan saygı sözü... 
Paraflamak... 4. Kar, süt vb.nin rengi, 
beyaz... Rus mimarisinde odaları ısıtmak 
için yapılan fırın tarzı ocak... Havacılar 
ve pilotlar için yayımlanan bülten... 5. 
Havalandırma aracı, pervane, pervane 
kanadı, vantilatör... Kısma ad... 6. Spermayı 
idrar yoluna salan iki kanal... Uzunluğu 
2,54 cm olan İngiliz uzunluk ölçü birimi, 
parmak, pus... 7. Nobelyum elementinin 
simgesi... Keçe, hasır, kumaş, ip vb. ile 

yapılan başlık... Çaba, çabalama (eski)... 8. 
Bayağılık, düşüklük, aşağılık... Sol görüşlü 
partilerin yandaşı olan (kimse)... Acıkmış 
olma durumu... 9. Lobi... Nişasta, şeker ve 
su karışımının pişirilerek soğutulmasıyla 
yapılan bir tür tatlı... Tam olarak belli 
olmayan... 10. Karışık renkli, çok renkli, 
alaca... Anlayışsız, düşüncesiz... Gam 
dizisinde re ile fa arasındaki ses ve bu 
sesi gösteren nota işareti... 11. Radyum 
elementinin simgesi... Bir oluş, düşünce 
veya ideolojinin temelini oluşturan değer 
yargıları... Aktinyum elementinin simgesi... 
Metneryum elementinin simgesi... 12. 
Gelen şey (eski)... Çinko elementinin 
simgesi... Gam dizisinde "sol" ile "si" 
arasındaki ses... 13. Etenesi bulunan 
memeliler alt sınıfı... Elma, armut vb. 
meyvelerin kurutulmuşu (halk ağzı)... 
14. Yandan görünüş... İşkilli, kuruntulu, 
vesveseli (eski)... 15. Mavikantaron... 
Kocaya veya kadına göre birbirlerinin 
babası, kayınbaba, kayınpeder...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

ELÇIN YENI
Balıkesir’in Edremit 

ilçesinde yaşayan Gazeteci 
Hüseyin Yüksel Kasapoğ-
lu, Türk-Yunan iki komşu 
kültür ve dilin aynı sayfada 
buluşabilmesi için başlattı-
ğı çalışmaya uzun zaman-
dır destek bulamıyordu. 
Yunanistan’ın Midilli Adası 
Batı Lesvos’un Belediye 
Başkanı Taxiarchis Verros, 
Edremit Belediye Başkanı 
Mehmet Ertaş’ın davetlisi 
olarak 1 Eylül Dünya Barış 
Günü etkinliklerine katıldı. 
Gazeteci Kasapoğlu, etkin-
likler sırasında bu hayalini 
iki belediye başkanına 
aktardı ancak yine destek 
göremedi. Bunun üzerine 
abonelik ve reklam ücretle-
ri konusunda tekrar çalışan 
Kasapoğlu, Eylül ayı içinde 
hayalini gerçekleştirip 
Türkçe ve Yunanca Efsane 
Gazetesi’nin ilk sayısını 
yayınlandı. 

IKI FARKLI KOMŞU 
KÜLTÜR… 
Memurluktan istifa 

ederek radyoculuk yapan 
Kasapoğlu, meslek hayatı, 
“Dünya’da bir ilk. Iki ülke, 
iki lisan tek gazete” sloga-
nıyla çıkardığı yarı Yu-
nanca yarı Türkçe Efsane 
Gazetesi’nin yayın hayatına 
başlamasının detaylarını 
şöyle anlattı:  

“Radyoculuğa ve gaze-
teciliğe başlamadan önce 
Ayvalık Belediyesi’nde 
memurdum. Radyoların 
yaygınlaştığı dönemde 
radyo evi açtım. 1995 
yılında radyolara ‘Anonim 
şirket- A.Ş.’ olma zorunlu-
luğu gelince memurluktan 
istifa ederek Sürpriz FM 
radyo şirketini kurdum. O 
dönem Ayvalık’ta tek radyo 
olarak vardık. Star Gazetesi 
Edremit temsilciliğini verdi. 
Milliyet Gazetesi’nde kısa 
dönem çalıştım ve bu şekil-
de kendimi birden medya-
nın içerisinde buldum. 

Üç bankadan memur 
kredisi çekerek çıktım yola 

fakat ekonomik olarak 
durumu idare etmek 
zordu. Reklamlar gelirleri 
devam etmeme olanak 
sağlamadı ve bu nedenle 
kurumsal olarak işimi 
sürdürdüm. 1997 yılında 
Edremit Belediyesi’nde 
Tuncay Kılıç, Gömeç 
Belediyesi’nde Orhan 
Babayiğit ve son olarak 
Kepsut Belediyesi’nde 
Özcan Dursun’un basın 
danışmanlığı görevlerini 
yaptım. 2004 yılında da 
Havran ilçesinde kendi 
gazetetimi çıkarmaya 
başladım. Havran ilçesini 
tercih etme nedenim 
orada gazete yoktu ve 
küçük bir ilçe olması 
sebebiyle idari işler 
daha rahat oluyordu. 
Fakat aklım bir şekilde 
Ayvalık’taydı. Orada iki 
farklı kültür komşuydu. 
Neden iki farklı dil ile 
basılı gazete çıkmasıydı? 
O zamanlar imkânlar 
yetersizdi, destek de 
göremedim.”  

HABERLERIN HEM 
TÜRKÇESI HEM 
YUNANCASI YAN 
YANA …
Uzun yıllar Ayvalık’ta 

kalan Kasapoğlu, 
Ayvalık’a gelen Yunan-
lıları gördüğünde ortak 
gazete çıkarma fikrinin 
oluştuğunu aktaran söz-
lerine şöyle devam etti: 

“O kadar iç içeyiz. 
Ben Midilli’ye gitsem 
dilini bilmem gerekir, 
onlar buraya gelince 
dilimizi anlamakta 
zorlanıyor. ‘Hem Yunanca 
hem Türkçe bir gazete 
çıkarsam tek sayfada 
okuduğumuzu anlasak 
nasıl olurdu?’ diye 
düşündüm. En büyük 
problem Yunanca bilen 
birisi gerekiyordu bana 
fakat o da yoktu.

Bölgede yaşayan bir ar-
kadaşımız Yunanca biliyor-
muş. Onu da ikna ederek 

dil sorununu çözdük. Eylül 
ayında ilk Yunanca-Türkçe 
şekliyle gazeteyi çıkardık. 
Haberlerin hem Türkçesini 
hem Yunancasını yan yana 
şekilde vermeyi planladık. 
Gazetede muhabir, grafi-
ker, dağıtıcı sadece benim. 
Kendi imkânlarımla tek ba-
şıma bu işi yürütüyorum.”   

“GAZETENIN 
SÜRDÜRÜLEBILIRLIĞINI 
HEDEFLIYORUM” 
Kasapoğlu, gazetenin 

dağıtımı için yaptıkları ve 

hedeflerine değinerek söz-
lerini tamamladı:

“Gazteeteyi çıkardıktan 
sonra bölgede dağıtmak 
üzere Ayvalık-Midilli Adası 
arasındaki feribottaki 
çalışan arkadaşına verdim. 
Midilli Adası’nda Yunan 
arkadaşım gazeteleri 
karşıladı. Midilli’de 100, 
Batı Lesvos Belediye 
Başkanı’na da 100 adet 
gazete gönderdim.

Edremit Belediye Başka-
nı, Midilli Adası Batı Lesvos 

Belediyesi’nin çevirmen 
arkadaşımı ve beni davet 
edeceğini söyledi. Yaşanan 
gelişmelerden umutlandık. 
Koşullar ne olursa olsun 
kendi imkânlarımla gazete-
yi çıkarmayı sürdüreceğim. 
Kıyı adalar kesiminde yarı 
Yunanca yarı Türkçe bir 
gazetenin sürdürülebilirli-
ğini hedefliyorum. Dilimiz, 
kültürümüz farklı ama biz 
komşuyuz. Aynı gazetenin 
sayfasında buluşabilmeli-
yiz.” 

İki dil bir gazete: 
"EFSANE"Yerli yapay zeka 64 

binin üzerinde oltalama 
saldırısını engelledi
ANKARA (AA) - Ulaştırma ve Alt-

yapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, yerli 
yapay zeka teknolojisiyle vatandaşları 
dolandırmaya yönelik oltalama saldırısı 
gerçekleştiren 64 bin 115 alan adına 
erişimin engellendiğini bildirdi.

Uraloğlu, 
yaptığı yazılı 
açıklamada, 
Bilgi Teknoloji-
leri ve İletişim 
Kurumu (BTK) 
bünyesinde 
faaliyet gös-
teren Ulusal 
Siber Olaylara 
Müdahale Mer-
kezinin (USOM) çalışmaları hakkında 
bilgi verdi.

USOM'un, yurt içi ve dışı kaynak-
lı siber tehditleri önlemek amacıyla 
alarm, uyarı ve duyurulara ilişkin faali-
yetler yürüterek, siber kapasite inşası, 
teknolojik tedbirler, tehdit istihbaratı ve 
kritik altyapıların korunmasına yönelik 
hizmetleriyle, ülkenin siber güvenliği-
ni sağladığına işaret eden Uraloğlu, 
zararlı bağlantıların tespitinin ardından 
yapılan kontroller sonrası altyapı sevi-
yesinde erişimin engellendiğini belirtti.

Böylece, ülke genelinde internet 
kullanıcılarına ve sistemlerine yönelik 
yapılabilecek saldırıların önüne geçildi-
ğine dikkati çeken Uraloğlu, şu bilgileri 
paylaştı:

"USOM, 2013 yılından bu yana 
toplamda 424 binin üzerinde zararlı ya-
zılım ve siber saldırı bağlantısını tespit 
etti ve bu bağlantılara erişim engelledi. 
Siber Olaylara Müdahale Merkezimiz 
(SOME) tarafından da 424 bin 156 
zararlı internet adresine son bir haftada 
toplam 282 milyon 33 bin erişim isteği 
engellendi. USOM tarafından gelişti-
rilen yapay zeka teknolojisi ile vatan-
daşları dolandırmaya yönelik oltalama 
saldırısı gerçekleştiren 64 bin 115 alan 
adına erişim engeli getirdik. Ayrıca 
USOM tarafından 7 saat içinde Türki-
ye'deki 838 bin 112 kritik web sitesinin 
zafiyetlere karşı tarandı."

"7 GÜN 24 SAAT TÜRKIYE'NIN 
SIBER SAHASINI 
KORUYORUZ"
Uraloğlu, USOM koordinasyonunda 

kurumların ve kritik altyapı sektörle-
rinin korunmasına yönelik faaliyetler 
kapsamında SOME'lerin 7 gün 24 saat 
görevlerinin başında olduğunu vurgula-
yarak, şunları kaydetti:

"USOM bünyesinde 2 bin 317 
SOME ekibi, 7 bin 981 uzman personel 
ve 400 USOM uzmanı ile ülkemizin si-
ber sahasını koruyoruz. Anlık olarak 17 
milyon IP adresine tarama yapıyoruz 
ve bu taramalarla zafiyete ait riskleri 
proaktif şekilde tespit ediyoruz. 2024 
yılında yaptığımız taramalarda 15 bin 
330 siber güvenlik açığını tespit ederek 
ilgili kurumları bilgilendirdik."

Siber olaylara müdahale noktasında 
yerli ve milli yazılımların önemli katkılar 
sağladığının altını çizen Uraloğlu, 
"Avcı", "Azad" ve "Kasırga" gibi tama-
men iç kaynaklara geliştirilen projelerle 
ulusal siber güvenlikte örnek teşkil ede-
cek çalışmalara imza attıklarını bildirdi.

Uraloğlu, internete açık kaynaklara 
ilişkin zafiyet taraması faaliyetlerini yü-
rüttükleri Kasırga projesi kapsamında, 
haftalık 130 taramayla 285 farklı portun 
servis ve zafiyet taramasını gerçekleş-
tirdiklerini bildirdi.

Aile Yılı'na özel "devlet himayesinde huzurlu aileleri" temsil eden logo tasarlandı
ANKARA (AA) - Cumhurbaşkanı 

Recep Tayyip Erdoğan'ın "Aile Yılı" ila-
nının ardından Aile ve Sosyal Hizmet-
ler Bakanlığı tarafından aile kurmanın 
önemine dikkati çekmek amacıyla 
anne, baba ve üç çocuktan oluşan 
"aile" logosu tasarlandı.

Aile ve Sosyal Hizmetler Bakan-
lığınca, aile kurumunun bütünlüğünü 
ve işlevselliğini güçlendirmek, aile 
bireylerinin huzur, mutluluk ve refahını 
sağlamak amacıyla birçok çalışma 
yürütülüyor.

Türkiye'deki sosyal sorunların 
tespiti ve çözümü ile ailenin korunma-
sı, güçlendirilmesi ve sosyal refahının 
artırılması yönünde Bakanlığın çalış-
malarına katkıda bulunmak amacıyla 

81 ilde Aile Çalıştayları düzenlendi. 
Ayrıca, aile içinde yaşanan sorunlara 
hızlı ve kalıcı çözümler üretmek üzere 
bireylere Aile Danışmanlığı Hizmeti 
veriliyor.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan imzasıyla yayımlanan karar-
name ile kurulan Aile Enstitüsü, aile 
yapısının ve değerlerinin korunması ve 
güçlendirilmesi, ailenin sosyal refahı-
nın artırılması, kadın, çocuk, engelli, 
yaşlı, şehit yakını, gazi ve gazi yakınla-
rı ile ilgili politikalarla veri oluşturmaya 
yönelik tüm Bakanlık faaliyetlerini 
kapsayan araştırmalar yürütecek.

- DEVLETIN HIMAYESINDE VE 
AY YILDIZIN GÖLGESINDE
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-

doğan, dün Cumhurbaşkanlığı Külliye-
si'ndeki Kabine Toplantısı'nın ardından 
yaptığı konuşmada, "Güçlü toplum, 
güçlü ailelerle mümkündür. Toplumun 
tüm kesimlerinde farkındalık oluştur-
mak amacıyla 2025 senesini 'Aile Yılı' 
ilan etmeyi kararlaştırdık." ifadelerini 
kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın Aile 
Yılı ilanının ardından, aile kurumunun 
önemine dikkati çekmek için Aile ve 
Sosyal Hizmetler Bakanlığınca bu yıla 
özel logo tasarlandı.

Bakanlıktan edinilen bilgiye göre, 
logo, anne, baba ve 3 çocuktan olu-
şan, ailenin devletin himayesinde ve 
ay yıldızın gölgesinde, güvenli, huzurlu 
ve sağlıklı bir yaşam sürmesini temsil 

ediyor. Logo, yıl boyunca düzenlene-
cek etkinliklerin afişlerinde ve sosyal 
medya paylaşımlarında sıkça kullanı-
lacak.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 13 
Ocak'ta Aile Yılı'nın detaylarını açıkla-
yarak, vatandaşlara birçok müjde ve-
recek. Aynı zamanda yıl boyunca aile 
kurumunun önemine dikkati çekmek 
için çok sayıda etkinlik düzenlenecek.

Ayrıca bu yıl, Aile ve Sosyal Hiz-
metler Bakanlığının koordinasyonun-
da, aile yapısının korunması, güçlendi-
rilmesi ve gelecek nesillere sağlam bir 
miras olarak aktarılması için devletin 
tüm kurumlarıyla kapsamlı çalışmalar 
yürütülecek.

Ulaştırma ve 
Altyapı Bakanı 

Abdulkadir Uraloğlu



G.Birliği, Sakaryaspor ile golsüz berabere kaldı

8 OCAK 2025 ÇARŞAMBA

FOMGET’Lİ ARMİSA ÖDÜLE DOYMUYOR

ARDA 2 GOL ATTI

ZEYNEP SÖNMEZ VEDA ETTİ

HABER MERKEZİ- Genç yaşında 
yeteneğini kanıtlayan ve 20 Milyon Euro 
bedelle Dünya devi Real Madrid'in yolu-
nu tutan Arda Güler kabus gibi geçen ilk 
senesinin ardından ikinci sezonunda iyice 
form tuttu. Bir çok maçta süre alan ve 
takımıyla kupalar kazanan Arda Güler bu 
sezon attığı gol sayısını 3'e çıkardı.

Bu zamana kadar oynadığı maçlarda 
sadece 1 gol sevinci yaşayan Arda, İspan-
ya Kral Kupası son 32 turu maçında sa-
haya ilk 11'de çıktı. Real Madrid'in sürpriz 
olmayan farklı galibiyetinde Milli futbolcu-
muz Arda Güler 28 ve 88. dakikalarda gol 
sevinci yaşadı.

HABER MERKEZİ- Milli Tenisçi Zey-
nep Sönmez, Avustralya WTA 250 Hobart 
International'a eleme finalinde veda etti. 
Macar Anna Bondar'a 2-0 yenilen Zeynep, 
12 Ocak'ta Avustralya Açık'a ana tablodan 
girecek.

Milli tenisçi Zeynep Sönmez, 
Avustralya’da düzenlenen WTA 250 tur-
nuvası Hobart International’da sahne aldı. 
22 yaşındaki başarılı isim, final turunda 
Macar tenisçi Anna Bondar ile karşılaştı.

Zeynep, Dünya 93 numarası rakibine 
7-5 ve 6-3'lük setlerle 2-0 yenildi. Milli te-
nisçi, 1 saat 19 dakika süren karşılaşmada 
elemelerin final turunda veda etti.

Pasör ro-
tasyonunu 

güçlendirmek 
isteyen Halkbank, 
deneyimli pasör 
Caner Çiçekoğlu’nu 
kadrosuna kattı.

1985 doğumlu başarılı pasör, 1.90 met-
re boyunda. Çiçekoğlu’nun smaç yüksek-
liği 3.20, blok yüksekliği ise 3.20 metre.

Halkbank’taki ikinci deneyimini yaşa-
yacak Caner Çiçekoğlu, son olarak Cizre 
forması giyiyordu. Çiçekoğlu Spor-Toto, 
Bursa Büyükşehir Belediye, İnegöl Be-
lediye İBB Spor Kulübü, Afyon Belediye, 
Maliye Milli Piyango , Altınordu, Beşiktaş, 
MEF Okulları ve Arçelik takımlarının başa-
rısı için mücadele etmişti.

Genelde gençlerden kurulu bir ekiple mücadele eden Başkent takı-
mının golünü Vargas atarken, rakibin golü 79’ncu dakikada geldi.

YETMEDİ- Ankaragücü'ndeKevin Varga 1 puanı getiren isim oldu 

A.GüCü, AMEDSPOR iÇiN KOLLARINI SIVADI

HABER MERKEZİ-
Türkiye Kupasında 
bugün 4 maç oynanacak. 
Maçların programı ve 
hakemleri şöyle:

D Grubu:
13.00 Kırklarelispor- 

Bodrum FK: (Yiğit Arslan)
C Grubu:
15.30 Eyüpspor-

Boluspor: (Erdem 
Mertoğlu)

20.30 Galatasaray-
Başakşehir: (Ali 
Şansalan)

A Grubu
18.00 Trabzonspor-

Alanyaspor: (Atilla 
Karaoğlan)

HABER 
MERKEZİ-
Tolga 
Ciğerci, 
Efkan 
Bekiroğlu 
ve Alper 
Uludağ 
ile birlikte kadro dışı 
bırakılan Bahadır Han 
Güngördü Gaziantep FK 
ile anlaştı.

Ankaragücü ile 
bonservis konusunda 
da anlaşmaya varan 
Gaziantep FK, tecrübeli 
kaleciye ara transferin 
başlaması ile sözleşme 
imzalayacak.

KUPADA 
BUGÜN 4 
MAÇ VAR

KALECİ 
BAHADIR’IN 

TAKIMI 
BELLİ OLDU

Ligde sıkıntı yaşayan 
Gençlerbirliği, çık-

tığı Sakaryaspor deplas-
manından bir puan alma başarını 
gösterdi. Hüseyin Eroğlu’nun ilk kez 
takımının başında çıktığı Gençler-
birliği ile Sakaryaspor uzatmasıyla 
95 dakika süren maçta gol atma  
durumuna giremedi.

“Al gülüm, ver 
gülüm”pozisyonunda oynayan, 
bu arada Amilton gibi üst klas 
futbolcusunun kart cezalısı olduğı 

Gençlerbirliği 90+3’de ancak rakip 
kalede göründü. Bu pozisyonda 
değerlendirilmeyice Gençlerbirli-
ği, Sakaryaspor deplasmanından 
0-0’lık beraberlikle döndü. Kırmı-
zı-siyahlılar puanları 24’e çıkartıp 
14’ncü sıraya  geldi.

Gençlerbirliği Cumartesi günü 
saat 13.30’da Eryaman Stadında 
Malatyaspor ile karşılaşacak.

DEPLASMANDAN 
GELEN 1 PUAN

Amatör Süper Ligde gurubunda 
yer alan Kahramankazanspor, 

liderliğinin keyfini sürüyor. 
Kahramankazansopor ilk devrenin 

lideri olarak. Rakiplerine fark etmış 
durumda bulunuyor.

Kahramankazanspor A Takımı,  
son maçında Akyurt Belediyespor’u 
2-0 mağlup ederek Ankara Süper 
Amatör Ligi’nin ilk devresinde liderlik 
koltuğuna oturdu. 

Armisa 
Kuc

Kemal Özdeş

Umutsuzluk almış başını giderken, 
Beştepe’de yeni yıl ve yeni bir dönem 

pozitif mesajlarla başladı. Esas önemli olan ise 
bundan sonrası. Yani final niteliğindeki her bir 
haftanın nasıl sonuçlanacağı.

Ankaragücü’nün yeni Teknik Direktörü 
Kemal Özdeş ilk sınavını başkentin bir diğer ekibi 
Keçiörengücü karşısında verdi. Maça iyi başlayan 
taraf Erkan Sözeri’nin öğrencileriydi.  İlk yarım 
saatte sarı lacivertli kaleyi zorladılar, buldukları iki 
gol ise biri ofsayt, diğeri kaleciye faul gerekçesiyle 
iptal edildi.

Caulker ile Traore’nin kafa kafaya çarpışması 
maçın kırılma anıydı. 5 dakika süren tedavi sırasında 
Özdeş taktik değişikliğine gitti, maça solda başlayan 
Cephas’ı sağa, sağda başlayan Varga’yı sola çekti. 
Sakatlanan Caulker’ın çıkmasıyla savunma düzeni 
bir an aksayan Keçörengücü kalesinde ev sahibinin 
bulduğu ilk pozisyon golle sonuçlandı. Sol kanatta 
Varga ile verkaça giren Hayrullah’ın Kitsiou’yu 
görmesi ve Yunan futbolcunun da topu sağdaki 
Cephas’a aktarmasıyla top filelerle kucaklaştı. Bu 
gol aslında Özdeş’in yaptığı Varga-Cephas pozisyon 
değişikliğini 6 dakika içinde meyve vermesiydi.  
Keçiörengücü’nün attığı üçüncü golün ofsayt 
nedeniyle, Ankaragücü’nün üçüncü golünün ise 
topun çizgiyi tam olarak geçmediği gerekçesiyle 
iptal edilmesi bu maçtan geriye kalan diğer önemli 
notlar olacaktı.

Özdeş maç sonunda basın mensuplarının 
sorularını yanıtlarken, takımının oynadığı futbolu 
beğenmediğini ancak bu tip maçları kazanmanın 
da çok önemli olduğunu vurguladı. Devre arasında 
talebelerine “Bu oyunla olmaz” mesajı verdiğini 
söyleyen yeni teknik adam, 13 Ocak’ta ara transfer 
döneminin açılmasıyla takıma takviye yapılacağını, 
daha güçlü bir takımın mutlaka kurulacağını söyledi.

22 yıl önce Tevfik Lav’ın yardımcısı olarak 
Ankaragücü’nde görev yapan Özdeş, bu camiayı 
yakından tanıyan bir isim. Bu sezonun başında 
da göreve gelmişti ancak yönetim değişikliği 
sonrası karşılaştığı dağınıklık tablosu nedeniyle o 
dönemde ayrılık kararı aldığını anlattı. “O zaman 
‘yapamayacağım’ demiştim ama şimdi ‘yaparım’ 
diyorum. Ankaragücü’nün hedefi play-off 
olamaz. Kalan 20 maçın her birini final havasında 
oynamak istiyorum” sözleriyle ilk iki sıra için 
umutları tazeledi. En önemli mesajı ise yönetime 
ve futbolculara kızgın ve de küskün durumdaki 
taraftarlaraydı. Oyuncularına “Bu taraftara layık 
futbol oynamalıyız” dediğini, taraftarın gönlünü 
mutlaka kazanacaklarını dile getirdi.

BAŞKENT ANKARA...

Murat GÜRGEN

Her hafta 
bir final

HABER MERKEZİ- Ankara'nın Kadın futboldaki 
gururu Ankara Büyükşehir Belediyesi FOMGET Kadın 
Futbol Takımı'ndaki oyuncuların, başarılı performans-
ları ödül getirmeye devam ediyor.

Başkent ekibinin 1992 doğumlu Karadağlı oyuncu-
su Armisa Kuc, ülkesinde "Yılın Futbolcusu" ödülüne 
layık görüldü. Armisa Kuc, hem Kadınlar Ligi'ndeki, 
hem de Karadağ Milli takımındaki performansı ile ödü-
le layık görüldü. Armisa Kuc ülkemize geldiği günden 
bu yana başarılı futbolu ve attığı gollerle adından söz 
ettiriyor. Armisa Kuc,  Kadın Futbol Süper Ligi’nin ilk 
devresinde çıktığı 12 maçta tam 16 gol atarak devreyi 
gol kraliçesi olarak tamamladı.

HABER MERKEZİ- Türki-
ye Kupasında İskenderunspor 
ile oynayan Ankaragücü, 
şimdi de Pazar günü saat 
16.00’daki Amedspor maçı 
için çalışmalarına devam etti.

Çalışmada takımın başın-
da olan teknik direktör Kemal 
Özdeş gözlerinin Süper Lig'de 

olduğunu açıklarken şöyle 
konuştu:

 “Kalan 20 maçın her biri 
özel ve finale çevirmek istiyo-
ruz. Eksiklerimiz de var ama 
daha güçlü olacağız. Bir üst 
lige çıkma hayallerimiz var. İn-
şallah benim burada olduğum 
dönem gerçekleşir” dedi.

ARADIĞI STOPERi BULDU
ANKARA-(Viralspor)- An-

karagücü aradığı stoperi buldu. 
Gençlerbirliği altyapısından ye-
tişen 185 santimetre boyundaki, 
22 Haziran 2004 doğumlu Emir 
Ortakaya, 2021-2022 sezonunda 
Fenerbahçe’ye transfer olmuştu.  
Fenerbahçe’den, 2022-2023 
sezonunda Göztepe’ye kiralık 

olarak giden Emir Ortakaya, 
İzmir temsilcisinde başarılı bir 
sezon geçirmiş ve Süper Lig’e 
yükselen ekipte, 30’u ilk 11 ol-
mak üzere 31 maçta yer almıştı.

Sol stoper Emir Ortakaya, 
Westerlo’da 3’ü ilk 11’de olmak 
üzere 5 maça çıktı. Ayrıca 1 
asist yaptı.Emir Ortakaya

Başkent takımı puanını 24’e 
çıkartıp, 14’ncü sırada yer aldı

AHMET ERTÜM

Bahadır Han 
Güngördü

BAŞKENTiN EFELERi KAYIPSIZ 

Voleybolda gerek Avrupa’da ge-
rekse Lig’de yoluna dolu diz-

gin devam eden Lider Ziraat Bankkart, 
Akkuş Belediyesi’ni 3-1, Spor Toto’da 
Türşad’ı 3-0’lık skorlarla deplasman-
da rakipleri karşısında galip gelirken 
Halkbank evinde Çizre Belediyesi 
karşısında 3-0 kazanmayı başardı.

Efeler Ligi başkent temsilcileri se-
zonun ikinci devresinin ilk haftasında 
galip gelerek üst sıralardaki yerlerini 
korurken, ikinci devrenin ikinci hafta 
maçlarını oynayacaklar.

Lider Ziraat Bankkart evinde 

oynayacağı İstanbul Gençlikspor 
maçını kazanarak şampiyonluk yarışı 
adına liderliğini korumaya çalışırken, 
ikinci sırada yer alan Halkbank, Develi 
Belediyesi ligden çekildiği için haftayı 
bay geçecek.

Ayrıca Sezona çok iyi bir başlan-
gıç yapan Spor-Toto şu ana kadar 
oynadığı 13 maçın 8’ni kazanarak 
topladığı 23 puanla Fenerbahçe 
Medicana’nın önünde yer aldığı 5’nci-
liğini koruma adına Ankara’da Kuşgöz 
İzmir Vinç Akkuş Belediyesi ile karşı 
karşıya gelecek.

Efeler Ligi’nde ikinci devreye galibiyetle başlayan lider Ziraat Bankkart 
ile birlikte Halkbank ve Spor Toto, 15. Hafta maçlarını bugün oynayacak…

MEHMET KISMET

CANER ÇİÇEKOĞLU 
HALKBANK’TA

ATİLA GÜVENÇ

K.KAZANSPOR LİDERLİĞİN KEYFİNİ SÜRÜYOR
RAMAZAN ATABEY

ETİMESGUTSPOR 
HARIL HARIL ÇALIŞIYOR

HABER MERKEZİ- 3’ncü Lig'de bulunan 
ve grubunda 5’nci sırada yer alan Etimes-
gutspor, çalışmalarına tüm hızıyla devam 
ediyor.

19 Ocak Pazar günü saat 14.00’de 
deplasmanda Uşakspor ile oynayacak olan 
Etimesgutsporlu futbolcuların çalışmalarını 
takip eden yöneticiler, sezon sonunda 2’nci 
Lige çıkacakları iddiasında bulundu.

SİNCANSPOR 2 FUTBOLCUYU 
KADROSUNA ALDI

HABER MERKEZİ- 2’nci Ligde mücadele 
eden Sncansopor, 2 futbolyu kadrosuna aldı.

Yeni Mersin İdman Yurdu'ndan ay-
rılan kaleci Hayrullah Mert Akyüz ve 
Keçiörengücü'nden 2003 doğumlu Recep 
Taşbakır ile Sincanspor ‘lu yöneticiler sözleş-
me imzaladı.

KUPA BEYi 
YARALANDI
Başkent Ankara’yı 1’nci 

Ligde ve Kupada temsil 
eden Ankaragücü, “Kupa beyi” 
unvanı ile boy gösteren  Anka-
ragücü rakibinin küçümserken 
İskenderunspor ile 1-1 berabe-
re kaldı.

Eryaman Stadındaki 
maçta 2’nci Ligden rakibi 
İskenderunspor’a karşı daha 
ziyade gençlerden kurulu bir 

ekiple oynamaya çalışan Anka-
ragücü, grubundaki ilk maçını 
1-1’lik beraberlikle 1 puan 
kazanabildi. 

İLK YARI TEK GOL...
Kadrosunda 17 yaşındaki 

kaleci Görkem ile 18 yaşındaki 
Azerbaycanlı Lazarov ile kupa 
maçında boy gösteren Anka-
ragücü, bir alt ligdeki İsken-
derunspor önünde ilk Yarıda 
baskılıydı

Bu yarıdaki tek tehlikeli ata-
ğını 27’nci dakikada Ali Kaan 
vasıtasıyla yapan sarı-lacivert-
liler gol ile burun buruna geldi. 

Ancak ilk 45 dakika golü gör-
mek bu dakikaya nasip moldü.

Macar futbolcu Kevin Varga 
ceza sahası üzerinde attığı 
şutla  durumu 1-0 Ankaragücü 
lehine kapattı.

İkinci yarıda “maçı olsa 
aldık”düşüncesinde olan 
Ankaragücü’ne 79’ncu da-
kikada Muhammed Beşir ‘in 
golü geldi. Bu arada oyuncu 
değiştirme hakkı bulunmayan 
Ankaragücü 5 dakikalık uzat-
mada da skoru değiştiremedi 
ve İskenderunspor ile oynadığı 
maçı 1-1 bitirdi.

HAKAN ŞAHİN

UYUMANIN SONUNDA...

A.Gücü, Eryaman Stadında İskenderunspor ile 1-1 berabere kaldı


